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مقتدی صدر به نتانیاهو:

 فکر باز کردن سفارت در عراق، پایانتان را 
رقم می زند

مقتدی صدر، رهبر جریان صدر، بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر اسرائیل را از آمدن به عراق 
و عادی سازی روابط مانند کشــورهای خلیج فارس برحذر داشت.صدر در خطبه نماز جمعه 
گفت: »از عبدالله مقتدی صدر به بنیاین نتانیاهو، دشــمن خدا: تو را از آمدن به عراق، کشور 
معصومین برحذر می دارم. نباید به فکر باز کردن ســفارت یا بدتر از آن در عراق باشــید، که 
در این صورت طبق آیات قرآنی پایان کار شــما خواهد بود«.سید صدر با اشاره به آیه ای از 
قرآن، مجددا نتانیاهو را از آمدن به عراق برحذر داشت.وی افزود، من مستضعفان را در شرق 
و غرب زمین خطاب قرار می دهم و می گویم:عادی سازی خواری و حقارت است و هیهات 
منا الذله. خدا ما را از آن حفظ کند و بدانید که ما شهدای »انتفاضه سنگ« را هرگز فراموش 

نخواهیم کرد. فلسطین در نزد ما زنده است.

خبر جدید از حکم پرونده حادثه تروریستی اهواز 

مقصران دستگیر شدند 

حوالی ساعت ۹ صبح شنبه سی و یکم شهریور ماه سال ۹۷ در مراسم گرامیداشت هفته دفاع 
مقــدس در اهواز و در پادگان ۹۲ زرهی اهواز هنگامی که نیرو های ارتش در حال رژه رفتن 
بودند، حمله خونینی رخ داد.در این حمله چندین نفر از نظامیان و مردم عادی کشته شدند و 
پس از این حمله گفته شد گروه تروریستی الاحوازیه مسئولیت حمله را بر عهده گرفته است، 
البته پس از آن این گروه این موضوع را رد کرد.پس از این حادثه دردناک رئیس کمیســیون 
وقت مجلس شــورای اســلامی اعلام کرد که حادثه بر اثر سهل انگاری به وقوع پیوسته و 

ایجاد چنین اتفاقی به دلیل اشتباهات امنیتی بوده است.
مهاجمان مســلح مسیر یگان های سپاه پاســداران انقلاب اسلامی و ارتش را به رگبار گلوله 
بستند و بر اساس گزارش های اولیه حادثه، ۲5 نفر از غیرنظامیان و نظامیان کشته و ۶0 نفر 

هم زخمی شدند، البته در این میان یک کودک چهار ساله هم به چشم می خورد.
پرونده متهمان حادثه رژه اهواز با صدور قرار جلب به دادگاه ارسال شد

غلامعباس ترکی دادســتان نظامی  اســتان تهــران، درباره آخرین وضعیــت پرونده حادثه 
تروریســتی اهواز اظهار کرد: در این حادثه عوامل جنایتکار وابسته به گروهک های تکفیری 
با تیراندازی های بی هدف، جمعی از مردم را به گلوله بســتند و نهایتاً با تیراندازی نیرو های 

نظامی و انتظامی حاضر در صحنه به هلاکت رسیدند.
وی ادامــه داد: ایــن افراد فریب خورده فکــر می کردند که با این جنایــت، می توانند اقتدار 
نیرو های مســلح را خدشــه دار کنند، اما این حادثه عزم مدافعــان امنیت را برای اضمحلال 

گروه های تکفیری راسخ تر کرد و بساط آنان را برچید.
دادســتان نظامی  استان تهران در پاسخ به سؤالی درباره نتایج رسیدگی به پرونده این حادثه 
گفت: همان گونه که رئیس سازمان قضایی نیرو های مسلح در دیدار با جمعی از خانواده های 
شــهدای این حادثه تروریســتی تأکید کرد، از همان ابتدا رسیدگی دقیق و قاطع به قصور و 

تقصیر ها در وقوع این حادثه در دستور کار دادسرای نظامی تهران قرار گرفت.
ترکی افزود: بر همین اســاس در مورد تعدادی از متهمان که مرتکب کوتاهی شــده بودند، 

پرونده با صدور قرار جلب به دادرسی و کیفرخواست به دادگاه ارسال شد.
این مقام قضایی گفت: جلسات محاکمه تعدادی از متهمان، هفته قبل به پایان رسید و حکم 
بدوی نیز صادر شــده که البته این حکم قابل اعتراض اســت، همچنین در جریان تیراندازی 
چندین تن از مهاجمان کشــته و زخمی شدند و پس از آن موضوع هم چندین نفر در حادثه 

دستگیر شدند.

ظریف به پومپئو: بیستم سپتامبر هیچ اتفاق جدیدی رخ نخواهد داد 

وقتی دو طرف خود را برنده می دانند
 محمدجــواد ظریــف، وزیر امــور خارجه 
جمهــوری اســلامی ایــران در واکنش به 
ادعــای مایــک پومپئو، وزیر امــور خارجه 
آمریکا مبنی بر اینکه تحریم های بین المللی 
علیه ایران بیستم سپتامبر باز خواهند گشت، 
تاکیــد کرد کــه در این تاریــخ اتفاقی رخ 
نمی دهد. ظریف در این پیام با پیوست یکی 
از یادداشــت های »جان بولتون«، مشــاور 
امنیت ملی پیشین کاخ ســفید با استناد به 
قطعنامه ۲۲31 شورای امنیت، این موضوع 
را روشن ساخت که آمریکا دیگر عضوی از 
برجام نیست. وی در این پیام خطاب به وزیر 
امور خارجه آمریکا نوشت: »پومپئو، باز هم 
اشــتباه می کنی، هیچ اتفاق جدیدی در ۲0 

سپتامبر رخ نمی دهد.« 
ظریف در ادامه نوشــت: »فقط کافی است، 
قطعنامــه ۲۲31 را بخوانی. حتی بولتون که 
رئیست را قانع کرده بود تا به تو دستور دهد 
»به مشارکت آمریکا در برجام خاتمه دهی« 

این قطعنامه را خوانده بود.« 
محمد جواد ظریــف در پایان پیام توئیتری 
خود نوشــت: »بــه تعبیر بولتــون: فرایند 
»ساده«، خودکار و یا سریع نیست، بلکه به 
صورت تعمدی، »پیچیده و طولانی مدت« 

طراحی شده است.«
وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران 
در پایان تاکید کــرد: »ایالات متحده یک 

مشارکت کننده ]در برجام[ نیست.«
مایک پومپئــو، وزیر خارجــه آمریکا اوایل 
شهریور ماه، مدعی شده بود که تحریم های 
بین المللــی علیــه ایران از نیمه شــب ۲0 
سپتامبر )30 شهریور( به وقت گرینویچ احیا 
خواهند شــد. این در حالی اســت که تمام 
اعضای برجام و نیــز اکثر اعضای دائمی و 
غیردائمی شــورای امنیت، به جز آمریکا و 
جمهوری دومینیکن، با شکایت آمریکا علیه 
ایران مخالفت کــرده و آن را فاقد وجاهت 
قانونی دانسته اند. روز چهارشنبه به مناسب 
نشســت شــورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی، تروئیکای اروپایی در بیانیه ای 
درباره ایران ضمن اظهار نگرانی شــدید از 
برخی اقدامات هسته ای این کشور بار دیگر 
موضع خود درباره مکانیســم ماشه را تکرار 
کردند. در این بیانیه، به بیانیه بیستم آگوست 
وزرای خارجــه تروئیــکای اروپایی اشــاره 
و تاکید شــده که موضع این تروئیکا هنوز 
تغییری نکرده اســت. با ایــن حال، به نظر 
می رســد که اروپایی ها در حال زمینه  سازی 
بــرای کمتــر کــردن تبعات فعال شــدن 

مکانیسم ماشه از سوی آمریکا هستند. آن ها 
در انتقــاد از آمریکا به گفتــن اینکه آمریکا 
عضو برجام نیســت و نمی تواند مکانیســم 
ماشه را فعال کند، بسنده می کنند، اما وقتی 
به ایران می رسند، مدام ابراز نگرانی می کنند 
و اقدامات ایران را به طور ریز مورد بررسی 
قــرار می دهنــد و از آن می خواهند که این 
اقدامات را معکوس کند. از مجموع مواضع 
اروپا اینگونــه برمی آید که در صورت اعلام 
بازگشت تحریم های سازمان ملل علیه ایران، 

آن ها به صدور یک بیانیه محکوم کننده اکتفا 
خواهند کــرد و هیچ اقدامی برای جلوگیری 
از اجرای ایــن تحریم ها انجام نخواهند داد. 
بلکه به عکس، ممکن است بعد از انتخابات 
آمریکا با صراحت بیشــتری از لزوم گسترده 
کردن برجام یــا جایگزین کردن آن با یک 
توافق جدید حمایت کننــد. فارغ از موضع 
اروپا، ظرف امروز و فــردا، هم ایران و هم 
آمریکا اعلام جشن پیروزی می کنند. حسن 
روحانی رئیس جمهور ایران روز چهارشــنبه 
در جلسه هیات دولت با یادآوری تلاش های 
شکســت خورده آمریکا برای تمدید تحریم 
تســلیحاتی ایران، اظهار کــرد: آمریکا که 
بســیار روشــن از برجام خارج شده، هرچه 
فحش عالم بــوده نثار برجام کــرده، بقیه 
کشــور ها را به خروج از آن تشویق کرده و 
به دنبال تهدید کشور هایی رفته که با ایران 
ارتباط اقتصادی داشــتند، حال می خواهد از 
مکانیسم درون برجام استفاده کند و دیدیم 
که یک قدم هم نتوانســت بردارد. روحانی 
تصریح کرد: در دنیا دو سه کشور هستند که 
به آمریکا چســبیده اند؛ یکی رژیم نامشروع 
صهیونیســتی اســت، و غیر از آن یکی دو 
کشــور کوچک. جز این کســی آمریکا را 
همراهی نکرده و از الان پیروزی ملت ایران 
در روز های شــنبه و یکشــنبه هفته بعد را 

تبریک می گویم.

آمریکایی هــا در حالی فرضیــه پیروزی را 
مطــرح می کنند کــه از طریق قانونی پس 
از 3 ماه تقلا موفق نشده اند مسیر مکانیسم 
حل و فصل اختلاف در برجام را طی کنند. 
نکتــه جالــب، اعتــراف وکلای آمریکا در 
دادگاه لاهه به خروج این کشــور از برجام 
اســت؛ دادگاهی که به واسطه شکایت ایران 
براســاس عهدنامه مودت از آمریکا شــکل 
گرفتــه و ایران آمریکا را متهم به نقض این 

عهدنامه کرده اســت. این دادگاه در مرحله 
اول رای را به نفع ایــران داده و مرحله دوم 

آن از روز دوشنبه از سر گرفته شده است. 
این باره  بین الملل در  رضا نصری، حقوقدان 
نوشــته اســت: »وکلای آمریکا در دادگاه 
پایان  از  دادگســتری مکــررا  بین المللــی 
مشــارکت آمریکا در برجام سخن گفته اند. 
جالب اســت آمریکا نزد یک ارُگان سازمان 
ملل )شــورای امنیت( می گویــد همچنان 
»شــرکت کننده« اســت و نزد یک ارُگان 
دیگر )دادگاه بین المللی دادگستری( از پایان 

مشارکتش در برجام می گوید!«
آمریکایی ها یک ماه قبل قطعنامه ای را 

برای تمدید
تحریم تســلیحاتی ایران به شورای امنیت 
بردنــد، اما حتــی موفق به کســب آرای 
هم پیمانــان اروپایی خود هم نشــدند تا آن 
قطعنامــه با تنهــا ۲ رای موافق به بایگانی 
سپرده شود. آن ها سپس با ادعای عضویت 
در برجام نامه ای به رئیس شــورای امنیت 
دادنــد که ایــران تعهدات خــود در برجام 
را نقــض کــرده اســت. براســاس ادعای 
آمریکایی ها اعضای شورای امنیت یا رئیس 
این شورا لازم بود قطعنامه ای را برای تمدید 
لغو تحریم های ایــران ارائه دهند تا در این 
صورت آمریکا ایــن قطعنامه را وتو کند که 
این مسیر نیز به دلیل عدم همراهی اعضای 

شورای امنیت به شکست انجامید و اندونزی 
و نیجر روســای قبلی و فعلی شورای امنیت 
اعــلام کردند به دلیل عدم اجماع در شــورا 
قصد ارائه قطعنامه را ندارند. مایک پمپئو در 
آخرین ترفند با استناد به سازوکار موجود در 
برجام و قطعنامه۲۲31 مدعی شد که پس از 
30 روز از شکایت آمریکا اگر شورای امنیت 
به جمع بنــدی برای ارائــه قطعنامه درباره 
ایران نرسد، خودبه خود تحریم ها علیه ایران 
باز خواهد گشت. براساس برجام و قطعنامه 

۲۲31 پس از 5 ســال از توافق هســته ای، 
تحریم های تســلیحاتی ایران لغو می شود؛ 
اتفاقی که در روز ۲۷ مهر ماه یعنی ۲ هفته 
قبل از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا فرا 
خواهد رســید. چین و روسیه صراحتا اعلام 
کرده انــد از روز ۲۷ مهر مانعی برای تجارت 
تســلیحاتی با ایران نخواهند داشــت و این 
در حالی اســت که از چندماه قبل جلســات 
مقدماتی برای فروش ســلاح بــه ایران را 
برقرار کرده و کاتالوگ محصولات پیشرفته 
نظامی خود را در اختیــار مبادی مربوط در 
پیش بینی ها  داده اند.براســاس  قــرار  ایران 
احتمالا ظرف امروز و فردا مقامات آمریکایی 
با ســروصدای زیاد اعلام می کنند که همه 
تحریم های ایران بازگشــته اســت. در این 
راستا شاید لیستی را هم نشر دهند، اما آنچه 
اهمیت دارد این اســت که از منظر حقوقی 
دبیــرکل ســازمان ملل وقعی بــه اعلامیه 
آمریکا نمی نهد. اگر آنتونیو گوترش بازگشت 
تحریم های قبلی ایران را بپذیرد ملزم است 
که براســاس قطعنامه 1۹۲۹ کمیته تحریم 
ایران را تشــکیل دهد، اما گفته می شــود 
گوترش به مقامات کشور های مختلف گفته 
قرار نیست اقدامی از طرف دبیرخانه سازمان 
ملل انجام شــود. این بدان معناست که در 
سایت شورای امنیت نیز لغو قطعنامه۲۲31 
اطلاع رسانی  قبلی  قطعنامه های  بازگشت  و 

نخواهد شــد و بــه این ترتیب بازگشــت 
تحریم هــای قبلی در حــد اطلاعیه آمریکا 
باقــی می ماند تا در جهان جنگ تفســیر ها 
شــکل بگیرد. در یک ســو ایران و ســایر 
کشــور های جهان به همراه ســازمان ملل 
قرار دارند که معتقدنــد قطعنامه های قبلی 
ایران بازنگشــته و در ســمت دیگر آمریکا 
قرار دارد که ادعای بازگشــت تحریم های 
ایران را دارد. از ســوی دیگر به نظر می رسد 
کشــور های جهان بــا صــدور بیانیه های 
مخلتف اعــلام خواهند کرد که از نظر آنان 
قطعنامه های شورای امنیت بازنگشته است. 
در یک حالت فرضی درصورتی که دبیرکل 
سازمان ملل به خواســته آمریکا تن دهد و 
تحریم های شورای امنیت از طرف سازمان 
ملل رونــد اجرایی بگیرد، ایران اعلام کرده 
است پاسخش محدود به برجام نخواهد بود. 
محسن بهاروند، معاون حقوقی و بین المللی 
وزارت امور خارجه در نشست شورای حکام 
اتمی درباره برجام  انرژی  آژانس بین المللی 
گفت: رویکرد به اصطلاح »فشار حداکثری«، 
خسارات زیادی را به کشور من و مردم ایران 
وارد کرده است. ایالات متحده بایستی برای 
اقدامات اشتباه بین المللی خود پاسخگو باشد 
و متعهد شــود خسارات علیه ایران را جبران 
کند. بهاروند با طرح این سوال که آیا برجام 
و بازرسی های مرتبط با آن که توسط آژانس 
انجام می شود، می تواند کماکان باقی بماند؟ 
تاکید کــرد: اگر ما بتوانیم تعادل بین حقوق 
و تعهــدات ایران را که توســط برجام مقرر 
شده است، برقرار کنیم، پاسخ مثبت خواهد 
بود. نمی توان از کشــور من انتظار داشــت 
که همه تکالیف برجام را رعایت کند بدون 
آنکه از حقوق تعیین شده آن برخوردار باشد. 
او یادآور شــد: البته پاسخ سوال مطرح شده 
منفی خواهــد بود؛ اگر ایران نتواند از حقوق 
خود طبق برجام و قوانین بین المللی به طور 
کلی بهره مند شود. درصورت عدم توازن بین 
حقوق و تعهدات ایران براساس توافقنامه و 
تضعیف چندجانبه گرایــی و تداوم حاکمیت 
یکجانبه گرایــی به صورت فعــال یا منفعل، 
باز هم پاســخ منفی است.بهاروند در حاشیه 
اجلاس شــورای حکام با رافائل گروســی، 
مدیــرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی هم 
دیدار کرد و در این دیدار، مدیرکل آژانس با 
مثبت خواندن همکاری های ایران و آژانس 
و همچنین سطح فعالیت های راستی آزمایی 
در ایران، ایران را شریک مهمی برای آژانس 

خواند.

سوژه

براساس پیش بینی ها احتمالا ظرف امروز و فردا، مقامات آمریکایی با سروصدای زیاد اعلام می کنند که همه 
تحریم های ایران بازگشته است. در این راستا شاید لیستی را هم نشر دهند، اما آنچه اهمیت دارد این است 

که از منظر حقوقی دبیرکل سازمان ملل وقعی به اعلامیه آمریکا نمی نهد. اگر آنتونیو گوترش بازگشت 
تحریم های قبلی ایران را بپذیرد ملزم است که براساس قطعنامه 1929 کمیته تحریم ایران را تشکیل دهد، اما 
گفته می شود گوترش به مقامات کشور های مختلف گفته قرار نیست اقدامی از طرف دبیرخانه سازمان ملل 

انجام شود

,,

علم الهدی: شکنجه گران زندان های بحرین اسرائیلی هستند
حجت الاســلام علم الهدی در خطبه های مکتوب نماز جمعه این هفته مشهد گفت: 
در شب های حکومت نظامی در مقابل گلوله داغ دشمن، افراد ما جز یک چوب دستی 
چیز دیگری به دست نداشتند و سینه خشک را به استقبال گلوله داغ قرار داده بودند. 
اگر الان فیلم های آن زمان را بررســی کنید، آنچه در 15 خرداد، در 1۷ شــهریور در 
تهران و آنچه در 10 دی در مشهد اتفاق افتاد، صحنه ها عین صحنه های کربلاست.

بخش هایی از این خطبه ها به شرح زیر است:
امام بزرگوار ما فرمودند: »ماه محرم، ماه پیروزی خون بر شمشیر است«، ایشان این 
را به عنوان یک تز و جریان حرکتی و به عنوان یک نسخه گرفته شده از انقلاب کربلا 
در انقلاب ما اجرا کردند، ســینه های خشــک مقابل گلوله تفنگ، شربنل و مسلسل 
دشــمن قرار گرفت، نظام طاغوتی و دشــمن با همه امکانات مردم به پاخاسته ما را 
ســرکوب می کردند، در شــب های حکومت نظامی در مقابل گلوله داغ دشمن، افراد 
ما جز یک چوب دســتی چیز دیگری به دست نداشتند و سینه خشک را به استقبال 
گلوله داغ قرار داده بودند. اگر الان فیلم های آن زمان را بررســی کنید، آنچه در 15 
خرداد، در 1۷ شــهریور در تهران و آنچه در 10 دی در مشــهد اتفاق افتاد، صحنه ها 
عین صحنه های کربلاســت، مردم ما به شهادت رسیدند، با شهادت و کشتار دشمن، 
انقلاب ما به پیروزی رســید، این نســخه کربلا بود، با ایــن کیفیت، برگ دوم این 

انقلاب، دفاع مقدس بود.
در دفــاع مقدس نیز همین وضع به ســر مــا آمد، ما فاقد اولیــات از نظر تجهیزات 
نظامی در برابر حمله دشــمن بودیم، در جنــگ تحمیلی حزب بعث، تنها حزب بعث 
نبود، همه دنیا در این جنگ تحمیلی به ســر ما ریختند، فرانســه با سوپراستانداردها، 
شوروی با میگ ها، آلمان با سلاح های شیمیایی، آمریکا با آواسک ها و دلار های نفتی 
مزدورانش، همه در این جنگ به ســر ما ریختند و در مقابل ما حتی فاقد تجهیزات 

اولیه بودیم.
یک عملیات که خودم روز های اول جنگ شاهد آن بودم که سرپل ذهاب در تسخیر 
دشــمنان بعثی بود، عزیــزان ما در این عملیات به خط زدند بــه امید این که جریان 

توپخانه عملیات را پشتیبانی می کند و پیش هم رفتند، وسط عملیات توپخانه خاموش 
شــد و اکثرا به شهادت رسیدند و یا این که اسیر شدند، چند نفری توانستند برگردند، 
وقتی اعتراض شــد چرا توپخانه خاموش شــده و عملیات به این وضع تمام شــد، 
مسؤولین گفتند »ما لوله توپ نداشتیم، لوله های توپ داغ کرد و لوله توپ نداشتیم که 
اضافه کنیم و توپخانه خاموش شد«، شرایط جنگی ما اینطور بود؛ مسئله خمپاره انداز 
را بعد از چند وقت خودمان در جریان جبهه اختراع کردیم و خمپاره انداز ساختیم، فاقد 

همه چیز بودیم و در این جنگ دشمن همه چیز داشت و ما پیروز شدیم.
در عملیــات فتح المبین، یک کارشــناس نظامی پنتاگون گفته بود »ایران گوشــت 
انسان ها و بدن انسان ها را به جنگ تانک ها آورد و 1500 کیلومتر مربع خاک خودش 
را آزاد کرد«، فقط ما با نیروی جان داده، دلداده، ایثارگر و نیروی از جان گذشــته در 
این انقلاب، این دفاع را پیش بردیم و پیروز شــدیم، یعنی نسخه کربلا بعد از 1۴00 
ســال در دفاع مقدس ما و در اصل پیروزی انقلاب اســلامی ما جواب داد، نسخه ای 
که امام حســین )علیه السلام( آن روز دادند و در کربلا اجرا کردند، پس دفاع مقدس، 
برگ دوم انقلاب اسلامی ما بود، چون برگ دوم انقلاب اسلامی ما بود، سالروز دفاع 
مقدس برای ما یک سالروز بسیار مقدسی است، ما سالروز دفاع مقدس را از این جهت 

اهمیت می دهیم و توانستیم در دفاع مقدس فرهنگ ایجاد کنیم.
فرهنگی که به نســل های بعدی دفاع مقدس رســید، فرهنگی که هنوز در جوانان 
ایثارگر ما در مسئله دفاع از حرم و موارد دیگر ادامه دارد، این که در بین شهدا، شهید 
حاج قاسم ســلیمانی برای ما اهمیت دارد با این که همه شهیدند و فرماندهان ما نیز 
شــهید شــدند، اما علت امتیاز این شهید این اســت که وقتی دفاع مقدس تمام شد، 
رزمندگی او تمام نشــد؛ این شهید رزمندگی و فرهنگ دفاع مقدس را از دفاع مقدس 
و جنگ تحمیلی 8 ســاله به نســل بعد از دفاع مقدس منتقل کرد، یعنی همه رفتند 
دنبال کار و زندگی شــان، اما او نرفت، ایستاد در جبهه مقابله با دشمن و آن فرهنگ 

را به نسل بعدی منتقل کرد.
در نســل بعدی، ایثارگران دفاع مقدس در جریان دفاع از حرم به وجود آمدند لذا این 

عظمت این شهید بزرگوار هست در بین تمام شهدای ما که تا لحظه شهادت، دفاع و 
رزمندگی را ادامه داد، نه تنها خودش به عنوان یک رزمنده طی چندین ســال جنگید، 
مهم این بود که این دفاع و فرهنگ را به نســل بعدی منتقل کرد و خوشبختانه این 
فرهنگ در بیداری امت و بیداری اسلامی امت اسلام به همه امت اسلام منتقل شد.

نمونه اش را در مقاومت در منطقه می بینیم، در یمن احســاس می کنیم، حرکتی که 5 
ســال است مردم یمن طی ۲ هزار روز ایستادگی در مقابل عربستان سعودی مقاومت 
می کنند، تقریبا فرهنگ 8 ســال دفاع مقدس ما هست که به آنان منتقل شده، اعلام 
هم کردند ۲ هزار روز ایســتادیم، ۴ هزار روز دیگر نیز می ایســتیم و از این مقاومت 
دست برنمی داریم، همچون مقاومتی که در منطقه و فلسطین به وجود آمد؛ عزیزان، 
بــرادران و خواهران، یک مقدار به این معجزه های انقــلاب و دفاع مقدس و به آن 
برد عظیم اندیشــه سازنده این رهبر انقلاب دقت و توجه کنید، مسائل را دقیقأ برای 
خودتان تحلیل کنید، با تحلیل مســائل در عین حال نســبت به آنچه در مسئله دفاع 
مقدس پیش آمد و اثرگذاری دفاع مقدس ســبب شد بر این که ما در این شرایط قرار 
گرفتیــم، این ها را مورد دقــت قرار بدهید که این آثار از کجا آمد و چه معجزه ای بود 

که این واقعیت ها را ایجاد کرد.
مقاومت فلســطین و حزب الله امروز به جایی رسیده اســت که عامل خواب پریشان 
اسرائیل شده و امروز، اسرائیل در مقابل این مقاومت نه تنها ایستادگی نمی کند، اصلأ 
آرامش ندارد؛ روزنامه اسرائیلی »یدیعوت آحارونوت« بعد از گذشت چند روز از نمایش 
ترامپ کافر در آمریکا که نشان داد مثلأ نمایندگان بحرین و امارات با اسرائیل قرارداد 
عادی ســازی روابط را امضا کردند، نوشت »این نمایش ترامپ تنها یک اثر داشت و 
آن اثر این بود که جبهه مقاومت فلســطین، حــزب الله و جبهه های مقاومت در یک 
اتحادیه ای با هم هماهنگ شــدند و دیگر از نظر امنیتی برای ما آرامش وجود ندارد، 
این فایده این ســازش بود لذا این سازش اصلأ مسئله مهمی نبود، این ها که از اول 

باهم ساخته بودند.
»شــبکه کان« یک شبکه اسرائیلی است، می گوید »امارات 50 سال است با اسرائیل 

رابطه دارد، انواع کمک ها به اسرائیل می کند و از همه امکانات اسرائیل دارد سرویس 
می گیرد«، عادی ســازی روابط که چیزی ایجاد نکرد، بحرین نیز به همین شــکل، 
در طول تاریخی که مبارزین بحرین با آل خلیفه می جنگند، شــکنجه گران در درون 
زندان ها اسرائیلی هستند، همه چیز از اسرائیل آوردند، این ها قبلأ ارتباط کامل داشتند، 
عادی ســازی روابط چیز تازه ای نبود از این رو مقاومت از این جهت ضربه ای نخورد 
و مشــکلی ندارد، تنها سبب شد تمام جریان های مقاومت دست به دست هم بدهند، 
اتحادیه مقاومت در لبنان به وجود بیاید و همه بعد از این با کمک هم به سر اسرائیل 

بریزند.
آن شبی که این قرارداد امضا شد، حماس با 15 راکت اسرائیل را مورد حمله قرار دادند 
و نقاط حســاس اسرائیل را زدند، یعنی از ما چیزی کم نشد و بیشتر سبب شد جریان 

مقاومت، غضب بیشتری بر اسرائیل بکند.
در این قضیه تنها کســی که اســتفاده کرد، ترامپ بود آن هم به عنوان یک مصرف 
داخلی انتخاباتی که معلوم نیست آخرش چه می شود، نتانیاهوی بدبخت خوشحال شد 
که حالا حتمأ این قضیه به نفع او تمام می شــود و مشکلات داخلی که همه علیه او 
قیام کردند، حل می شــود، اما این مشکلات نیز حل نشد و تظاهرات علیه نتانیاهو در 
داخل اسرائیل ادامه دارد؛ از یک طرف اثر مثبتش برای ترامپ بود که خرج انتخاباتی 
درآورد، اثر منفی بســیار نجس و ناپاکش هم برای آل نهیان و آل خلیفه در امارات و 
بحرین بود که به ذلتی دچار شــدند که نسل های آینده آنان، ننگشان می آید بگویند 
از این نســل آمریکایی پرست هستیم، برای آنان ذلت به وجود آورد و صرفه اش برای 

ترامپ بود، این منتهای منافع و پیشرفت هایی بود که برای آنان داشت.
این قرارداد یک سناریو و نمایشی بود که ترامپ راه انداخت برای استفاده خودش و از 
ان طرفی نیز جز ذلت برای آنان چیزی نداشــت، این نتیجه در افتادن با خدا، پیغمبر، 
دین، اسلام و مبانی قرآن است که به این ذلت دچار شوند که به عنوان عناصر نکبت 
زده، در مقابل چشم امت اسلام، منفورترین، نکبت ترین و ناپاک ترین موجودات جلوه 

کنند و بخواهند دست به دست دشمن صهیونیستی اسلام بدهند.
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چه شد که قبح استفاده از فیلترشکن شکست؟
رییس باشگاه سواد رســانه ای گفت: بررسی ها 
دربــاره فیلتر تلگرام نشــان می دهــد، یکی از 
تبعاتی که این کار داشته، استفاده اجباری قشر 
ســنتی از فیلترشکن و شکســته شدن قبح آن 

است.
بــه گزارش »صبــح امروز« به نقــل از مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات، پنجاه و پنجمین جلســه 
از سلســله نشست های نقد و اندیشه با موضوع 
»تولید محتوا در فضای مجازی« با حضور سید 
بشیر حسینی استاد دانشــگاه و رییس باشگاه 
سواد رسانه ای و مهدی انجیدنی مدیرعامل پیام 

رسان گپ برگزار شد.
در دنیای جدید قدرت دست مردم است

رییس باشگاه سواد رسانه ای درباره تولید محتوا 
در فضای مجازی و مشکلاتی که در این حوزه 
وجود دارد با بیان اینکــه نهادها نگران قدرت 
خود هستند، تصریح کرد: در دنیای جدید قدرت 
دست مردم است و نهادها پدر سالاری گذشته 
را ندارند و مردم هم به ابزار دسترسی پیدا کرده 
انــد، به همین دلیل فاصله هــا بین این دو کم 
شده اســت. اکنون میلیون ها دانش آموز و معلم 
در شبکه شــاد تولید محتوا می کنند. در دنیای 
امروز ارتباطــات از حالت عمودی بالا به پایین 
به حالت افقی در آمده است و باید مردم تشویق 
شــوند در این فضا تولید و مصرف محتوا داشته 

باشند.
رگولاتوری محتوا بسیار سختگیرانه و 

سلیقه ای است
مهــدی انجیدنــی مدیرعامل پیام رســان گپ 
نیز به اکوسیســتم تولید محتوا در کشور اشاره 
و رگولاتــوری تولید محتوا را ســختگیرانه و 

ســلیقه ای توصیف کرد و گفــت: این مقررات 
برای دهه های گذشــته و محتواهای قدیمی و 
کنداکتوری تدوین شــده که دوران آن گذشته 
است و هم اکنون فقط در یک پیام رسان داخلی 
روزانه میلیون ها نفر در حال تولید محتوا هستند 
و چگونه می توان با ایــن قوانین به تولید این 
محتواها نظارت کرد.همچنین حسینی در ادامه 
این نشســت به دلایل عدم حمایت و سیاست 
گذاری در این حوزه اشاره کرد و گفت: سیاست 
گذاران ما از ســه مســئله امنیتی، فرهنگی و 
اقتصادی برای توســعه این فضا می ترسند در 
صورتی که بــا ورود مردم به حوزه تولید محتوا 
در فضای مجازی تهدیدهــا به فرصت تبدیل 

می شود.
در دنیا 7 اما در ایران 7 هزار دسته محتوای 

غیرقانونی داریم
وی به نحوه نظــارت بر تولید محتوا در فضای 
مجازی در دنیا نیز اشــاره کــرد و افزود: هفت 
دســته محتوایی در همه دنیا غیرقانونی هستند 
که موضوع ما در این هفت دســته نیست بلکه 
۷00 یا هفت هزار دســته شناخته شده و حتی 
ناشناخته داریم که به صورت سلیقه ای اعمال 

می شود.
با فیلتر تلگرام قبح استفاده از فیلتر شکن 

شکست
رییس باشگاه ســواد رسانه ای پیشــنهاد نظر 

سنجی به تصمیم گیرندگان فیلترینگ ارائه کرد 
و گفت: کسانی هســتند که سال ها برای تولید 
محتوا در شبکه های اجتماعی مانند اینستاگرام 
زحمت کشیده اند و هزینه ریالی کرده اند، حداقل 
کســانی که تصمیم می گیرند که این مغازه را 

ببندد توضیحی درباره دلایل خود ارائه کنند.
وی با اشــاره به بررسی ها و نتایجی که درباره 
فیلتر تلگرام داشــته، افزود: یکی از تبعاتی که 
فیلتر تلگرام داشته، استفاده اجباری قشر سنتی 
به فیلترشــکن و شکسته شــدن قبح آن است. 
هزینــه فیلتر کردن و تردید داشــتن و تصمیم 
نگرفتــن از تصمیم گرفتن و انجام آن بیشــتر 

شده است.

مخاطب امروز با قواعد ما جلو نمی آید
رییس باشگاه سواد رسانه ای به اپراتورها توصیه کرد 
حداقل در حجــم مصرفی و پهنای باند، درصدی را 
برای تولید محتوا در نظر بگیرند تا با این کار درآمد 
اپراتورها با افزایش تولید محتوا و گردش آن چندین 
برابر شــود. مخاطب امروز با قواعد ما جلو نمی آید 
و با واقعیت هایی که ســود کشور در آن است باید 
روبرو شــویم و در این شرایط تحریم تنها راهی که 
بســته نمی شود فضای مجازی است که می توانیم 
از آن استفاده کنیم.حسینی با بیان از ترس مرگ در 
حال خودکشی هستیم، تاکید کرد: با ترس کوچک 
احتمالی خود سود قطعی بزرگی را از دست می دهیم 

که این یک اشتباه استراتژیک است.

سونامی گرسنگی قابل حل است؛ معرفی »بگذار 
آشغال بخورند: چگونه سرمایه داری گرسنگی و چاقی 

می آفریند«
جواد لگزیان

در سطح جهاني، قیمت موادغذایي هر 
روز بالاتر مي رود و غذاهاي بي کیفیت 
با رنــگ و لعاب هاي جدید، بیشــتر 
آلبریتون  خودنمایي مي کننــد. رابرت 
در کتــاب »بگــذار آشــغال بخورند: 
چگونه سرمایه داري گرسنگي و چاقي 
ایــن موضوع  به ســراغ  مي آفریند« 
مي رود و البته از همان صفحات آغازین 
کتاب، موضع خود را یادآور مي شــود: 
»سونامي گرسنگي نتیجه خطاي یک 
فرد، یک شرکت یا یک دولت نیست و 
نمي توان آن را بلایي طبیعي پنداشت. 
علت بحــران کنوني غذا در دنیا، نظام 
کشــاورزي و غذایي ماســت؛ نظامي 
ســرمایه دارانه که عمدتــا در ایالات 

متحده پس از جنگ جهاني دوم توسعه یافته و تا به امروز به درجات مختلف، خود را در سرتاسر 
دنیا گسترده است. مهم ترین علل این بحران را باید در پویش هاي سرمایه داري جست وجو کرد. 

راه حل هاي بلندمدت نیز در گرو تغییر همین پویش هاست«.
آلبریتون تاکید دارد فقر و گرسنگي کارگران مزارع و کیفیت نازل فست فودهاي کنوني که بیماري 
چاقي را به مرحله حادي رســانده اند از ناکارآمدي ســاختار اقتصادي جهاني است. او چهار علت 
براي رشــد شتابان قیمت غذا و در نتیجه سونامي گرسنگي تعریف مي کند: 1- نظام غذایي ما 
به شدت وابسته به نفت است. ۲- گوشتي شدن رژیم جهاني غذا به معناي آن است که بخش 
بیشــتري از غلات باید براي تولید گوشت استفاده شود. 3- مهم ترین علت که کاملا هم قابل 
پیشگیري است، یارانه هاي هنگفتي است که دولت ایالات متحده به تولیدکنندگان اتانول در آن 
کشور مي دهد. در آینده اي نزدیک، 50 درصد یا بیشتر از محصول ذرت براي تولید اتانول استفاده 
خواهد شد. چون ذرت در نظام جهاني غذا از غلات اصلي است و با افزایش قیمت آن، قیمت اکثر 
مواد غذایي دیگر هم افزایش خواهد یافت. ۴- سوداگري مالي: سوداگران مالي موارد بالا را که 

مي بینند به این نتیجه مي رسند که افزایش قیمت مواد غذایي ادامه دار خواهد بود.
در نظر آلبریتون غذا نقطه تلاقي منافع جهاني- محلي، روستایي- شهري، بیولوژیکي- فرهنگي 
و اکولوژیک و اقتصادي است و ما در مواجهه با خطرات جهاني دورانمان، باید ذهن هایمان را بر 
بدیل هایي ریشه اي بگشاییم که مسایل اقتصادي را با مسایل اخلاقي در ارتباطي نزدیکتر قرار 
دهند. این کار باعث رشد دموکراسي، عدالت اجتماعي و شیوه تولید و مصرفي پایدارتر خواهد شد. 

همچنین تعاون بین المللي را براي مواجهه موثر با مشکلات واقعي جهان به پیش خواهد برد.
 آلبریتون براي حل این مشکلات تاکید دارد ما باید راه هایي براي دموکراتیک کردن و پاسخگو 
ساختن بازارها بیابیم که این امر مستلزم اتخاذ جهت گیري متفاوتي نسبت به بازار است. او تاکید 
دارد به جاي آنکه قیمت هاي بازار را بدون چون وچرا بپذیریم، اگر مي توان با تغییر و دستکاري 
آن ها موجب بهبود عدالت اجتماعي و بهروزي انسان ها شد، باید این کار را انجام داد. به عنوان 
مثال مي توان بر کالاها و خدماتي که چرخه عمرشان هزینه هاي اجتماعي سنگیني ایجاد مي کند 
مالیات اضافه وضع کــرد و به کالاها و خدماتي که منافع اجتماعي زیادي ایجاد مي کنند یارانه 
پرداخت کرد. با این کار، به جاي آنکه هزینه ها و منافع را به عنوان »اثرات بیروني« در نظر گرفت، 

مي توان آن ها را وارد قیمت هاي بازار کرد. 
آلبریتون نشان مي دهد با این روش، به عوض آنکه قیمت هاي بازار هزینه ها را اجتماعي و منافع 
را خصوصي کند - نقشي که امروز دارد – هزینه هاي اجتماعي واقعي در قیمت ها منعکس خواهد 
شد. البته همین حالا هم این کار در ابعادي محدود صورت مي گیرد. به آموزش که منافع اجتماعي 
بالایي دارد، یارانه تعلق مي گیرد و بر سیگار که مصرف آن هزینه هاي اجتماعي زیادي دارد مالیات 
اضافه وضع شده است. هر دوي این ها را مي توان افزایش داد. بي پول ماندن مدارس در سال هاي 
اخیر باعث شده کیفیت آموزش کاسته شود و مدارس ناچار شده اند براي تامین منابع مالي خود 
دست به دامان والدین و بخش خصوصي شوند. با اینکه در ایالات متحده به سیگار مالیات اضافه 
تعلق مي گیرد، اما این مقدار مالیات بازتاب دهنده هزینه هاي اجتماعي واقعي مصرف سیگار نیست. 
برآورد شده که فقط هزینه هاي درماني مصرف یک بسته سیگار به طور متوسط معادل 35 دلار 
اســت. در نظر آلبریتون، براي گنجاندن »اثرات بیرونــي« در قیمت هاي بازار، نه تنها باید طرز 
فکرمان را در مورد شیوه قیمت گذاري از بنیاد تغییر دهیم، بلکه باید معیارهاي موثري را توسعه 
داد تا بتوانیم آن دسته از اثرات بیروني اي که اجزاي کیفي زیادي دارند )مانند آموزش یا سلامت( 

را به مقیاس هاي کمي تبدیل کنیم.
مســاله دستمزدها نکته دیگري در پژوهش آلبریتون است. بازارهاي کار در جامعه سرمایه داري 
معمولًا براي  توانایي هاي مدیریتي حرفه اي یا غیرحرفه اي، زیادي اجرت در نظر مي گیرند. اینگونه 
است که مدیران رده بالاي بزرگ ترین واحدهاي سرمایه دستمزدهاي فوق العاده هنگفتي دریافت 
مي کنند؛ دســتمزدهایي که به هیچ عنوان قابل توجیه نیستند. درست است احتمالًا کار آن ها با 
تنش زیادي همراه اســت، اما در عوض ثروت و امتیاز فوق العاده اي هم برایشان به همراه دارد. 
دستمزد یک عضو هیات مدیره شرکتي بزرگ را با درآمد یک زارع کاکائو در ساحل عاج مقایسه 
کنید. توان زندگي یک نفر هزار برابر توان زندگي کسي دیگر ارزش دارد. آلبریتون در این کتاب 
نشان مي دهد تامین غذا متصل کننده بنیادي مناسبات اجتماعي به زمین است. انسان ها با فعالیت 
در مناسبات اجتماعي نیروهاي طبیعت را به کار مي گیرند تا با زحمتي کمتر، غذاي بهتري براي 

خود تهیه کنند.
کشاورزي ارگانیک حرف آخر آلبریتون در این کتاب است. به باور او آنچه ضروري است، یافتن 
راه هایي براي فراهم آوردن حمایت هاي اجتماعي مســتقیم، تامین مواد اولیه و منابع مالي لازم 
براي خانوارهاي کشــاورز و کارگران مزارع در تمامي دنیاســت. او تاکیــد دارد اگر قصد داریم 
از کشــاورزي نفتي امروزمان به سوي کشــاورزي ارگانیک تري حرکت کنیم، باید کشاورزي و 
تامیــن غذا را در کانون حیات اقتصادي مان قرار دهیم و در مواجهه با افزایش قیمت نهاده هاي 
پتروشیمیایي، افزایش هزینه هاي حمل ونقل و همین طور افزایش هزینه هاي اجتماعي فراواني 
که کشــاورزي صنعتي ایجاد مي کند، با ارگانیک ساختن بخش اعظم کشاورزي، آن را به سوي 

بازارهاي محلي روانه و پایدارتر کنیم.

صندوق های زمین و ساختمان در آستانه 
بازگشت به تابلوی بورس

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی درباره سرنوشت عرضه مسکن در بورس گفت: 
وزارت راه و شهرســازی موضوع صندوق های زمین و ساختمان را در بورس پیگیری می کند و 
هدف از اجرای قانون صندوق ســرمایه گذاری زمین و ساختمان، کمک به تولید انبوه و عرضه 
بالای مسکن و پروژه های خدماتی مکمل مسکن است.به گزارش »صبح امروز« به نقل از مهر، 
محمــود محمودزاده گفت: بورس املاک، بحثی بود کــه وزارت اقتصاد آن را پیگیری می کند 
و وزارت راه و شهرســازی در آن نــه موضع مدیریتی دارد نه موضع محــوری؛ اما آنچه درباره 
ارتباط مســکن و بورس را وزارت راه و شهرسازی پیگیری می کند، موضوع صندوق های زمین 
و ساختمان است.وی در خصوص صندوق های زمین و ساختمان تصریح کرد: اصلاح آئین نامه 
اجرایی قانون صندوق های ســرمایه گذاری زمین و ساختمان، ذیل قانون ساماندهی و حمایت 
از تولید و عرضه مســکن را از هیئت وزیران اخذ کرده ایم؛ در حال حاضر در حال به روز رسانی 
مطالعات آن هســتیم تا بتوانیم آن را پیاده ســازی کنیم؛ هدف از اجرای قانون صندوق سرمایه 
گذاری زمین و ساختمان، کمک به تولید انبوه و عرضه بالای مسکن و پروژه های خدماتی مکمل 
مسکن است.معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی درباره عرضه زمین متعلق به این 
وزارت خانه واقع در شهر جدید پردیس که ماه گذشته در بورس کالا عرضه شد، افزود: قرار است 
دستگاه هایی که زمین مازاد دارند و آن را برای فروش عرضه کنند، برای آنکه حراج این اراضی 
در رقابتی شفاف رخ دهد، به بورس کالا می آید. این نوع عرضه قرار است جایگزین فروش حراج 

و مزایده شود که قبلًا در روزنامه های آگهی می شد.

خبر

این افراد بیمه تامین اجتماعی رایگان می گیرند
دولــت بــرای کمک به معیشــت اقشــار 
آســیب پذیر جامعــه، اجرای پوشــش بیمه  
اجتماعی رایگان 1.۴ میلیون خانوار روستایی 
و عشایری را مصوب کرد تا از این طریق در 
جهت مهاجرت معکوس از شهر به روستا و 

تامین آتیه روستاییان و عشایر گام بردارد.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« به 
نقل از ایرنا، برابر اصل ۲۹ قانون اساســی 
برخورداری از تامین اجتماعی حقی همگانی 
اســت و دولت موظف اســت طبق قوانین 
از محــل درآمدهای عمومــی و درآمدهای 
حاصــل از مشــارکت مــردم، خدمــات و 
حمایت هــای مالی فــوق را برای یک یک 

افراد کشور تامین کند.
بــا توجه به اهمیــت بیمه هــای اجتماعی 
برای حفظ جوامع انســانی و توسعه، مناطق 
روستایی و عشایر به واسطه موقعیت خاص 

اکولوژیک و اقتصادی اجتماعی همواره حائز 
اهمیت بوده اســت و دولت نیز برنامه های 

خاصی در این خصوص داشته است.
از جمله اقدامات مهم دولت در پوشش بیمه 
روســتائیان و عشــایر می توان به رشد 88 
درصدی بیمه شــدگان در دولت تدبیر و امید 
اشاره کرد. به این صورت که در ابتدای آغاز 
به کار دولــت یازدهم ۶3۹ هزار و ۶۲۲ نفر 
بیمه شده صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستاییان و عشایر بودند و این رقم در پایان 
تیرماه امسال به یک میلیون و ۲01 هزار و 

۹۶۲ نفر رسیده است.
همچنین دولت طرح پوشــش بیمه ای برای 
خانوارهای روستایی فاقد بیمه در نظر گرفته 
است و »محمد شریعتمداری« وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در حساب کاربری خود 
در توئیتر از پوشــش بیمه  اجتماعی رایگان  

همگانی بــرای یک میلیــون و ۴00 هزار 
خانوار روســتایی محــروم از بیمه اجتماعی 
خبرداد.به گفتــه وزیر تعاون بــا این اقدام 
ضریب پوشــش بیمــه ای در صندوق بیمه 
اجتماعی کشــاورزان، روســتاییان و عشایر 
150 درصد افزایش خواهد یافت. براســاس 
ایــن گــزارش تمامــی روســتاییان تحت 
پوشش بهزیستی، قالیبافان فاقد بیمه، زنان 
سرپرست خانوار روستایی، شاغلین در صنایع 
دستی روســتاییو مددجویان روستایی تحت 
پوشــش کمیته امداد امام خمینی)ره( تحت 

پوشش این بیمه قرار می گیرند.
همچنین بر اساس موافقت سازمان برنامه و 
بودجه، دولــت پرداخت حق بیمه کامل این 
افراد را برای یک سال برعهده خواهد داشت 
به عبارتــی در این طــرح گروه های هدف 
در ســال اول به صورت کاملا رایگان بیمه 

خواهند شد و از سال های بعد به تدریج اقدام 
به پرداخت حق بیمه خود خواهند کرد.

مبنای پرداخت حــق بیمه در صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر15 
درصد است که از این میزان 5 درصد توسط 
شــخص و 10 درصد باقی مانــده را دولت 

پرداخت می کند.
از این »علی شــیرکانی« مدیرعامل  پیش 
کشــاورزان،  اجتماعــی  بیمــه  صنــدوق 
روستاییان و عشــایر درخصوص زمان اجرا 
شــدن این طرح گفته بود کــه کلیات این 
طرح با همکاری ســازمان برنامه و بودجه 
به تصویب رســیده اســت و فاز اول آن که 
تامیــن مالی اســت انجام شــده، اما برای 
فاز دوم بــا نهادهای مربوطــه مانند مرکز 
ملی فرش ایران برای تحت پوشــش قرار 
دادن قالیبافــان، وزارت میــراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی به منظور تحت 
پوشش قراردادن شــاغلان صنایع دستی و 
شده  منعقد  تفاهمنامه ای  بهزیستی  سازمان 
و در مرحله اخذ اسامی هستیم و به محض 
اعلام اســامی، پیش ثبت نام صورت خواهد 
گرفت و سپس بیمه آن ها جاری خواهد شد.

با اجرای طرح پوشــش بیمه ای یک میلیون 
و چهارصد هزار خانوار روســتایی فاقد بیمه، 
گامی اساســی در جهت تحقــق اصل ۲۹ 
قانون اساســی و عدالت اجتماعی برداشته 
خواهد شــد. در ســال های اخیر بسیاری از 
روســتاییان به امید کســب رفاه و شرایط 
بهتر زندگی عازم شــهرهای بزرگ شدند، 
اما اجرای طرح هایی حمایتی مانند خدمات 
بیمه ای می تواند زمینه ماندگاری روستاییان 
و همچنین بازگشت مهاجران به روستاها را 

فراهم کند.

وزیـر نیـرو تغییـر قیمـت بـرق صنعتـی را منوط بـه بررسـی های کارشناسـی دانسـت و گفت: بسـیاری از 
کشـورهای جهـان بـه منظـور حمایـت از تولیـد خـود، هزینـۀ بـرق صنعتـی را با نـرخ کمتری نسـبت به 

بـرق خانگـی دریافـت می کنند
بـه گـزارش »صبـح امـروز« بـه نقـل از فـارس، رضـا اردکانیـان، ضمن اشـاره به درخواسـت سـندیکای 
شـرکت هـای تولیدکننـده بـرق بـرای افزایش قیمـت برق صنایـع اظهار کـرد: بحث افزایـش قیمت برق 
صنعتـی متعلـق بـه امـروز نیسـت و معتقدم بایـد در فضای کارشناسـی حـول آن بحث کـرد و درنهایت با 

رعایـت تمامـی جوانب تصمیـم گرفت.
وی بـا اشـاره بـه این نکته که بسـیاری از کشـورهای جهـان به منظور حمایـت از تولید خـود، هزینۀ برق 
صنعتـی را بـا نـرخ کمتـری نسـبت به بـرق خانگـی دریافـت می کنند، بیـان کرد: در سـال جهـش تولید، 
توجـه بـه تولیـد داخـل از طریق کاهـش قیمت نهاده هـای تولید بایـد مد نظر دسـتگاه های سیاسـت  گذار 

بـرای تصمیم گیری باشـد.
اردکانیـان بـا اشـاره بـه صنایعـی کـه کلیه محصـولات خـود را به خارج از کشـور صـادر می کننـد، گفت: 
تصمیم گیـری در ارتبـاط بـا تعییـن قیمـت بـرق فروشـی بـه صنایعـی کـه محصـولات خـود را صـادر 
می کننـد نیازمنـد بررسـی اسـت امـا ایـن قیمـت باید بـه نحوی تامین شـود کـه یارانـه دولتی بـا در نظر 

گرفتـن مباحـث کارشناسـی به صنایـع اختصـاص یابد.
وی در تشـریح راهکارهـای موجـود بـه منظـور خارج کـردن صنعت نیروگاهی از شـرایط موجـود، تصریح 
کـرد: نبایـد اینگونـه باشـد کـه صنایعـی خـاص، از یارانه هـای ویـژه ای برخـوردار شـوند و تخصیص این 

منابـع بایـد بـا توجـه بـه سیاسـت های حمایتی به دقـت صـورت پذیرد.

نماینده مردم قوچان و فاروج در مجلس شــورای اسلامی گفت: در واگذاری و خصوصی سازی کارخانه آساک دوچرخ 
تزویر و تقلب انجام  شــده و به  شــدت حق مردم قوچان زیر پا گذاشته شده است.به گزارش »صبح امروز« به نقل از 
ایســنا، علی آذری در حاشیه بارگیری ۴00 دســتگاه دوچرخه در قالب نخستین محموله محصولات تولیدی کارخانه 
دوچرخه ســازی آساک برای پیوســتن به طرح دوچرخه های اشتراکی الیت مشهد، عنوان کرد: کارخانه آساک دوچرخ 
اعتبار و هویت شهرســتان قوچان است اما امروز شهرستان قوچان به  واســطه فقر و بیکاری در الگوهای استانی در 
حداقل ها قرار دارد.وی با اشــاره به واگذاری کارخانه دوچرخه ســازی آساک در سال 1383 به بخش خصوصی عنوان 
کــرد: این کارخانه به مبلغ 1۲0 میلیون تومان قیمت گذاری و به مالک فعلی واگذار شــد در حالی  که در همان زمان 
حدود 8 میلیارد تومان ارزش مالی داشــت.آذری افزود: صرف  نظر از اینکه در این واگذاری و خصوصی سازی تزویر و 
تقلب انجام  شــده و به  شدت حق مردم قوچان زیر پا گذاشته شده است ما به دنبال این هستیم که تمام خسارت های 
مادی و معنوی که به مردم وارد شــده، جبران شود. عضو کمیسیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی ادامه داد: فارغ 
از مجتمع صنعتی آســاک دوچرخ، کشت و صنعت 51، گروه تولیدی جاده ابریشم، لوازم  خانگی اطلس مشهد توسط 
مالک کارخانه خریداری و محو شد که این ها نشان دهنده فساد اقتصادی است و در کمیسیون اصل ۹0 مورد رسیدگی 
قرار خواهد گرفت.وی اظهار کرد: برای بررســی موضوع تملک کارخانه آساک دوچرخ سه شکایت در مراجع مختلف 
مطرح  شــده و سیســتم امنیتی و اداری در حال پیگیری هستند و قطعاً در بحث ابطال واگذاری آساک دوچرخ قوچان 
هیچ حواشی وجود نخواهد داشت چون دلایل بسیاری در تضییع حقوق مردم برای نحوه واگذاری کارخانه وجود دارد.

نماینده مردم قوچان و فاروج در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: این کارخانه 1۷ قسمت دارد و مالک کارخانه با 
استفاده از ظرفیت رسانه ها هر بار به فعال سازی یک بخش و مونتاژ دستگاه ها می پرداخت و از همین طریق توانست 

۶۴ میلیارد تومان وام دریافت کند. ی
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مجازات زندان برای لایک پست های کودک آزاری
رئیس اورژانس اجتماعی کشور گفت: لایک پست های کودک آزاری در فضای مجازی جرم است و ۶ 
ماه تا ۲ سال زندان دارد.به گزارش »صبح امروز« به نقل از تسنیم، محمود علی گو با اشاره به اینکه 
هموطنــان می  توانند کودک آزاری  را از طریق اورژانس اجتماعی 1۲3 اطلاع دهند، اظهار کرد: زمانی 
که هموطنان کودک آزاری را در شبکه های اجتماعی و اینستاگرام مشاهده می کنند به هیچ عنوان آن 
را تأیید)لایک( نکنند؛ چرا که این کار جرم محسوب می شود و تأیید این موارد به لحاظ قانونی ممنوع 
است.رئیس اورژانس اجتماعی کشور افزود: همچنین در قانون حمایت از کودکان و نوجوانان بین ۶ ماه 
تا دو سال برای این موارد مجازات و زندانی پیش بینی شده است. از خانواده ها درخواست می شود که 
نسبت به کودک آزاری حساسیت ویژه ای داشته باشند و چنانچه با مواردی از این دست برخورد کردند 
آن را از طریق شــماره 1۲3 به اطلاع مددکاران و کارشناسان حوزه اورژانس اجتماعی برسانند و آنها 

تشخیص خواهند دادند که موضوع مطرح شده کودک آزاری است یا خیر.

اعتیاد به بازی های ویدئویی آنلاین شدیدتر از 
دیگر بازی ها است

بنابر اظهارات یک روانشناس، خطر اعتیاد در نوعی از بازی های ویدئویی که دارای چند بازیکن هستند 
و رقابت در آن ها به صورت آنلاین برگزار می شود، به علت اینکه بازیکنان برای خودشان شخصیت 
مجازی می ســازند و از دنیای واقعی جدا می شــوند و در بازی زندگی می کنند، بیشــتر است؛ چراکه 
اغلب این بازی ها پایانی ندارند.به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایســنا، مژگان ناقل با بیان اینکه 
» اعتیاد به بازی های ویدئویی جزو معیارهای اختلالات روانی و معضلی جهانی محســوب می شود« 
اظهار کرد: تمامی بازی های رایانه ای تلاششــان بر این است که مخاطب را همواره همراه خود نگه 
دارند و این خاصیت بازی های ویدئویی است و نمی توان به آن ها ایراد گرفت بلکه این ما هستیم که 
باید اســتفاده از آن ها را محدود کنیم تا به آن ها اعتیاد پیدا نکنیم. سیســتم پاداشی که در مغز انسان 
وجود دارد همانند زمانی که مواد مخدر مصرف شود در هنگام بازی کردن نیز فعال می شود و فرد در 
هنگام برنده شدن احساس شادی را بر اثر آزاد شدن دوپامین تجربه می کند. وی به بیان علائم اعتیاد 
به این بازی ها پرداخت و گفت: زمانی که فرد مشــغول بازی است احساس خوبی دارد و تمایل دارد 
بیشــتر بازی کند تا احساس بهتری داشته باشد، نمی تواند زمان بازی کردن را کاهش دهد؛ درنتیجه 
فعالیت هــای اجتماعی اش کاهش می یابد و هنگامی که بازی نمی کند احســاس بدی دارد و اذیت 
می شود. فعالیت بدنی و تحرک او کاهش می یابد، همچنین در کودکان علائمی نظیر افت تحصیلی، 
کاهش فعالیت اجتماعی و انزوا، دروغ گویی و پرخاشــگری و... دیده می شود.به گفته  این روانشناس، 
بر اســاس معیارهای علمی این علائم حداقل باید یک سال در فرد دیده شوند تا بتوان گفت فرد به 
بازی های رایانه ای اعتیاد پیدا کرده است، همچنین این اعتیاد اکثراً در بین نوجوانان خصوصا نوجوانان 
پسر شایع تر است. افرادی که به بازی های ویدئویی اعتیاد پیدا می کنند تا حدی مشغول بازی می شوند 
که با مشــکلاتی در تمرکز، تحصیل، خستگی روانی و حتی سردردهای میگرنی و مشکلات حافظه 
روبرو می شــوند.وی افزود: بهترین راهکاری که برای خانواده ها می توان ارائه داد این است که زمان 
استفاده از این بازی ها را برای کودکان خود محدود کنند و در خانه قوانینی مربوط به آن وضع کنند تا 
زمان مشــخصی برای بازی کردن وجود داشته باشد. والدین نباید اجازه دهند کودکان تا نیمه شب با 
گوشی مشغول بازی باشند و نباید اینترنت در تمام لحظات برای کودک در دسترس باشد. همچنین 
والدیــن می توانند فعالیت های مختلفی را برای کودکان فراهم و جایگزین بازی های ویدئویی کنند و 
در نهایت اگر لازم بود می توانند از کمک روانشناسان و روانپزشکان نیز بهره ببرند؛ چرا که در مواردی 

دارو درمانی می تواند جواب دهد.

حریم خصوصی کوچکتر افراد مشهور نسبت به 
عامه مردم

حقوقدان و فعال رســانه ای گفت: افراد مشهور به دلیل اینکه در رابطه متقابل با افکار عمومی به 
موقعیت برتر اجتماعی رسیده اند و رفتار و زندگی این افراد حتی گاهی الگو برای دیگر افراد جامعه 
می شــود، حریم خصوصی کوچکتری نسبت به افراد عادی دارند.به گزارش »صبح امروز« به نقل 
از ایرنا، کامبیز نوروزی درباره ورود به حریم خصوصی افراد افزود: از منظر قانون اساسی، حیثیت و 
حرمت افراد مصون از تعرض اســت و این موضوع، مبنای حقوقی حریم خصوصی در ایران است. 
حریم خصوصی به حوزه ای از زندگی فردی گفته می شــود که بدون اجازه فرد، کســی حق ندارد 
وارد آن شــود. سکونتگاه، وضعیت مالی و بسیاری از مصادیق دیگر از جمله حریم خصوصی افراد 
محسوب می شود، اما افراد دارای شهرت، حریم خصوصی کوچکتری نسبت به افراد عادی دارند 
مثلا اگر یک فرد عادی قرارداد کاری با مجموعه ای دارد کسی حق انتشار این قرارداد را ندارد، اما 
قرارداد یک فرد مشــهور حریم خصوصی او محسوب نمی شود.نوروزی اظهار کرد: رابطه متقابل 
افراد دارای شــهرت با جامعه به افکار عمومی حق می دهد تا حدی از زندگی خصوصی این افراد 
مطلع شوند و یکی از مصادیق حریم خصوصی مسائل پزشکی است. مسائل پزشکی افراد عادی 
حریم خصوصی این افراد است، اما وضعیت جسمی و سلامتی افراد مشهور جزو حریم خصوصی 
این افراد محسوب نمی شود. به عنوان مثال، اکنون افکار عمومی وضعیت درمان آقای شجریان را 
با حساســیت دنبال می کنند یا در دوره ای وضعیت بیماری مرحوم کیارستمی در رسانه ها مطرح 
می شد.این فعال رسانه ای خاطرنشان کرد: اکنون در محیط وب افراد مختلف مطالبی را به راحتی 
بارگذاری می کنند و خیلی اوقات ممکن است این افراد قابل شناسایی نباشند و حساب های کاربری 
مجعول داشته باشند و تقریبا هیچ کار هم نمی شود و تقریبا می توان گفت غیرقابل کنترل است.
واقعیت این اســت که بر روی کاغذ، قانون برای همه وجود دارد و نشر اکاذیب از هر طریق، قابل 
تعقیب و پیگیری است اما اجرای قانون با آنچه روی کاغذ آمده، متفاوت است.این حقوقدان افزود: 
استفاده از شبکه های اجتماعی در ایران به اندازه ای وسیع است که امکانی برای تعقیب و پیگیری 
باقی نمی گذارد. مهم این است که علل توسعه استفاده از این شبکه ها باید بررسی و آن علت ها 
باید تبیین شود. مهمترین علت اقبال بی نظیر ایرانیان به شبکه های مجازی مانند تلگرام، اینستاگرام، 
توییتر و واتساپ، ضعف شدید رسانه های حرفه ای است؛ زیرا وقتی مردم نتوانند اطلاعات و اخبار 
را به شکل حرفه ای مستقل و آزاد از طریق رسانه ها پیگیری کنند نیازهای خبری خود را از طریق 

محیط وب تامین می کنند.
تسلط محیط وب بر فضای خبری بسیار ناگوار است

نوروزی افزود: تسلط محیط وب بر فضای خبری بسیار اتفاق ناگواری است و علت اصلی هم در خود 
شبکه ها نیســت، علت آن شرایط سختی است که به رسانه های حرفه ای تحمیل شده و هیچ فرد و 
نهادی به وضعیت رسانه های رسمی و حرفه ای توجه ندارد و اهمیتی نمی دهد که این وضعیت حرفه 
ای چــه لطمه ای به منافع ملی وارد می کنــد و در این خصوص طرح و برنامه ای هم برای اصلاح 
این وضعیت دیده نمی شــود.وی ادامه داد: علاوه بــر این، باید واقعیت های جامعه امروز را بدانیم و 
براساس آنها سیاست های خبری را طراحی کنیم. جامعه امروز جامعه ای است که به دلیل تکنولوژی 
اینترنت و انواع و اقسام پیام رسان ها به سرعت اخبار را منتشر می کند و از نظر رسانه ای اولین خبری 
که منتشــر شد اصطلاحا خبر برنده محسوب می شود. دنیای امروز خبر پنهان نمی ماند و بسیاری از 
اوقات به مقاصد سیاسی اخباری منتشر می کنند که این اخبار یا دقیق نیست یا دروغ است، اما وقتی 
که هیچ خبر بدیلی به جای آن نمی آید طبیعی است که آن اخبار باور پذیر می شود.نوروزی با اشاره 
به ماده ۶۹8 قانون مجازات اسلامی افزود: در این ماده قانونی تصریح شده است: »هر کس به قصد 
اضرار به غیر یا تشــویش اذهان عمومی یا مقامات رســمی به وسیله نامه یا شکواییه یا مراسلات یا 
عرایض یا گزارش یا توزیع هر گونه اوراق چاپی یا خطی با امضاء یا بدون امضاء اکاذیبی را اظهار کند 
یا با همان مقاصد اعمالی را برخلاف حقیقت راساً یا به عنوان نقل قول به شخص حقیقی یا حقوقی 
یا مقامات رســمی تصریحاً یا تلویحاً نسبت دهد اعم از اینکه از طریق مزبور به نحوی از انحاء ضرر 
مادی یا معنوی به غیر وارد شود یا نه علاوه بر اعاده حیثیت در صورت امکان، باید به حبس از دو ماه 
تا دو سال و یا شلاق تا )۷۴( ضربه محکوم شود.«وی اضافه کرد: همچنین در ماده 18 قانون جرایم 
رایانه ای )مصوب 1388( در این خصوص مقرر کرده که »هر کس به قصد اضرار به غیر یا تشویش 
اذهان عمومی یا مقامات رســمی به وسیله ســامانه رایانه ای یا مخابراتی اکاذیبی را منتشر کند یا در 
دسترس دیگران قرار دهد یا با همان مقاصد اعمالی را بر خلاف حقیقت، رأساً یا به عنوان نقل قول، 
به شخص حقیقی یا حقوقی به طور صریح یا تلویحی نسبت دهد، اعم از اینکه از طریق یاد شده به 
نحوی از انحاء ضرر مادی یا معنوی به دیگری وارد شــود یا نشود، افزون بر اعاده حیثیت )درصورت 
امکان(، به حبس از نود و یک روز تا دو سال یا جزای نقدی از پنج میلیون ریال تا ۴0 میلیون ریال یا 

هر دو مجازات محکوم خواهدشد.«

اخبار کرونایی

گفت وگو با طیبه سیاوشی، نماینده سابق مجلس، پیرامون عملکرد مجلس دهم و دستاوردهای آن؛

ما زنانِ همیشه متهم
صبا مقیسـه / پـس از پایـان یافتن دوره 
مجلـس دهم کـه با مشـارکت ۶۲ درصدی 
سـبز  میـدان  بـه  پـا   ۹5 سـال  در  مـردم 
بهارسـتان گذاشـته بـود، شـاهد واکنش هـا 
و انتقـادات متعـددی دربـاره عملکـرد ایـن 
مجلـس بودیـم. حـال بایـد منتظـر باشـیم 
بـا آغـاز کار مجلـس یازدهـم کـه بـا ۲0 
درصـد کاهـش مشـارکت در انتخابات این 
دوره، وارد مجلـس شـده چـه اقداماتـی در 
راسـتای مطالبـات مردمـی انجـام خواهـد 
شـد. بـه همیـن علـت در گفت وگویـی بـا 
کـه  مجلـس  سـابق  نماینـدگان  از  یکـی 
صحبت هـای بسـیار شـنیدنی در بـاب فراز 
و فرودهـای دهمین دور از بهارسـتان دارد؛ 
راجـع بـه دسـتاوردها، قوانیـن، چالش هـا و 
موانعـی کـه در مجلـس دهـم به ویـژه در 
حـوزه اجتماعـی وجـود داشـت، گفت وگـو 

کردیم.
طیبـه سیاوشـی شـاه عنایتی در گفت وگـو 
بـا »صبـح امـروز« در رابطـه بـا عملکـرد 
مجلـس  ایـن  در  آنچـه  و  دهـم  مجلـس 
از  بسـیاری  در  کـرد:  اظهـار  گذشـت، 
صحبت هایـم گفتـه ام کـه مجلـس دهـم 
یکـی از »حقـوق بشـری ترین« مجالس در 
ده دوره تشـکیل مجلـس بعـد از پیـروزی 
انقـلاب اسـلامی اسـت و آن هم بـه دلیل 
لوایـح و طرح هایـی اسـت کـه در مجلـس 
دهـم بـه تصویب رسـید و به شـکل قانون 
درآمـد، اما اینکـه این قوانیـن پابرجا بمانند 
مسـتلزم این اسـت کـه در مجالـس بعدی، 
شـیوه نظـارت بـر آن بـه درسـتی انجـام 
شـود. همچنیـن مـردم مطالبات شـان را در 

جهـت آن پیـش ببرنـد. 
وی افـزود: بـه عنـوان مثـال می تـوان بـه 
حـوزه  در  کـه  طرح هایـی  مثـل  مـواردی  
وجـود  اسید پاشـی«  مجـازات  »تشـدید 
داشـت کـه در نهایـت تبدیل به قانون شـد 
و موضوعـی کـه در مـورد قانـون »تابعیت 
فرزنـدان حاصـل از ازدواج مـادر ایرانـی بـا 
پـدر خارجـی« و بی هویت بـودن کودکانی 
کـه به دلیـل داشـتن پـدر خارجـی و مـادر 
ایرانـی شناسـنامه نداشـتند، یـا بحثـی کـه 
و  کـودکان  از  بیشـتر  حمایـت  زمینـه  در 
خوشـبختانه  کـه  کـرد  اشـاره  نوجوانـان 

تبدیـل بـه قانون شـد. 
وسعت مشکلات و تخریب های موجود 

اجازه نمود تلاش هایمان را نمی داد
بیشـتر  حضـور  بـه  اشـاره  بـا  سیاوشـی 
زنـان در مجلـس دهـم خاطرنشـان کـرد: 
یکی دیگـر از ویژگی هـای مجلـس دهـم، 
غیـر از بحـث حقـوق بشـری ایـن بـود که 
از  بعـد  سـال  بـار طـی ۴0  اولیـن  بـرای 
پیـروزی انقـلاب 1۷ نفـر نماینـده زن وارد 
بهارسـتان شـدند. شـاید برای دیگران باور 
کردنـی نباشـد، امـا ایـن 1۷ زن در مقابـل 
بیـش از ۲۷0 نماینـده مرد تمام تلاششـان 
ایـن بود کـه بتوانند با لابی گـری، صحبت، 

بحث و... مواردی را که مدنظرشـان هسـت 
پیـش ببرند. بـه ندرت پیـش می آمد که در 
صحن بشـینم تـا بتوانیـم قانـون و طرحی 
بـه  میـز  پشـت  طولانـی  نشسـتن  بـا  را 
سـرانجام برسـانیم و صرفـاً رای دهیـم، اما 
متاسـفانه وسعت مشـکلات و تخریب های 
موجـود اجـازه ایـن را نـداد که بسـیاری از 

تلاش هـا نمـود پیـدا کنـد.
مشروعیت مجلس دهم، برگرفته از 

جمعیت رای دهنده بود
بـا  دهـم  مجلـس  تفـاوت  دربـاره  وی 
بسـیاری  کـرد:  بیـان  یازدهـم  مجلـس 
در  می خواهنـد  اینکـه  دلیـل  بـه  افـراد  از 
جهـت  تغییـر  متاسـفانه  بماننـد  قـدرت 
می دهنـد. منتهـی مجلـس یازدهـم بسـیار 
متفاوت تـر از مجلـس دهـم اسـت. ببینیـد 
مـن بیسـت ویکمین نفر در فهرسـت تهران 
بـودم کـه با بیـش از یـک ملییـون و ۲00 
هـزار رای انتخـاب شـدم، امـا همانطور که 
می دانیـد در انتخابـات مجلـس یازدهم این 
آمـار حتـی  بـه زیر صـد هزار رای رسـید و 
نماینـدگان دوره فعلـی بـا تعـداد کمی رای 
وارد مجلـس شـدند. در واقـع مشـروعیت 
از جمعیـت رای دهنـده آن  مجلـس دهـم 
گرفتـه شـده بـود؛ به همیـن دلیل هـم بود 
کـه مطالبـات زیـاد و مراجعـات متعـددی 
صـورت می گرفـت. ظاهراً مجلـس یازدهم 
بـا وجود وعده هـای انقلابی خود نتوانسـت 
مشـروعیتی بـه وسـعت مجلـس دهـم  از 
فعلـی  مجلـس  در  کنـد.  کسـب  مـردم 
درخواسـت ها هـم محدود بـه موضوعات و 
درخواسـت های شـخصی مانند درخواسـت 

مسـکن و... بـود. 
سوار بر موجِ اصلاحات برای رسیدن به 

ساحلِ قدرت
ایـن نماینـده سـابق مجلـس در ادامه راجع 
بـه آسـیب ها و ایراداتـی کـه بـه مجلـس 
دهـم وارد می شـود، افـزود: بحـث مهمـی 
کـه در مـورد مجلـس دهـم دائمـاً مطـرح 
اکثریـت  بـودن  اصلاح طلـب  می شـد، 
مجلـس بـود، حـال آنکـه در واقع بسـیاری 
بـا  و  نبودنـد  اصلاح طلـب  افـراد  ایـن  از 
اصلاحـات  اجتماعـی  از سـرمایه  اسـتفاده 
از  نمونـه  یـک  شـدند.  مجلـس  وارد 
بزرگتریـن ضربه هایـی کـه مـا در مجلـس 
دهـم بـا آن مواجـه شـدیم ایـن بـود کـه  
همه به اسـم »اصـلاح طلب« وارد شـدند، 
امـا متاسـفانه تغییـر جهت دادند کـه باعث 
در  شـد.  اصلاح طلبـان  بیـن  سـرخوردگی 
عیـن حـال بـه جـای پذیـرش این آسـیب 
فقـط افـراد را متهم کردند کـه مقصر آقا یا 
خانـم فلانیسـت. به نظـر من مهم هسـت 
آسیب شناسـی  یـک  اصلاح طلبـان  کـه 
جـدی در خصـوص مجلـس دهـم انجـام 
دهنـد و صرفـاً بـه نماینـدگان مجلس دهم 

بسـنده نکننـد.
همیشه مشکلات را به افراد تقلیل 

داده ایم
سیاوشـی دربـاره مانـع تراشـی های صورت 
گرفتـه بـه جـای دفـاع از اقدامـات برخـی 
افـراد گفـت: متاسـفانه ما در ایران همیشـه 
مشـکلاتمان را بـه افـراد تقلیـل داده ایـم؛ 
یعنـی تمـام مشـکلات و عیـوب بـه یـک 
فـرد ختـم می شـود؛ مثـل ایـن مسـئله که 
می گوینـد می دانیـد مشـکل اصلاح طلبـان 
در مجلـس دهـم چـه بـود؟ آقـای دکتـر 
عـارف! حـال آنکـه در واقـع ایـن جریـان 
و سـاختار  کـرده  ایجـاد  مانـع  کـه  اسـت 
معیـوب عمـل می کند. یک فرد بـه تنهایی 
مانـع جریانـی شـود کـه شـما  نمی توانـد 
شـروع کرده ایـد. به عنـوان مثـال در حوزه 
زنـان، می توانـم اسـم یـک نفـر را ببرم که 
به شـدت در بسـیاری از مـوارد مانـع ایجـاد 
ایـن  امـا  و...  تمـاس می گرفـت  می کـرد، 
مسـئله واقعـا در ایـن فـرد خـاص، خلاصه 

نمـی شـد. این فـرد بـه زعم خـودش یک 
جریـان یـا ایدئولـوژی را نمایندگی می کرد 
کـه بایـد از آن دفـاع کند، اما دفـاع از یک 
آن  بـه  مربـوط  موضوعـات  و  ایدئولـوژی 
یـک بحـث اسـت و مانع تراشـی مبحثـی 
جداگانـه کـه متاسـفانه بیشـتر ایـن مـوارد 
سـنگ انـدازی و ایجـاد اشـکالات عجیب 

بود.  غریـب  و 
حبس  زدایی از قوانین؛ برداشتن مجازات 

اعدام برای قاچاقچیان
وی در ادامـه دربـاره قوانیـن مصوبـی کـه 
از  گفـت:  شـده،  اشـاره  آن هـا  بـه  کمتـر 
دیگـر دسـتاوردهای ایـن مجلـس، کاهش 
بـود؛  »حبـس«  مجـازاتِ  زمـان  مـدت 
درواقـع بـه این سـمت رفتیـم تـا از قوانین 
جمعیـت  چراکـه  کنیـم؛  »حبس زدایـی« 
زیـادی بـه دلایـل مختلف در حـال تحملِ 
ایـن نـوع از مجـازات هسـتند. همچنیـن 
پیگیـری در مورد برداشـتن مجـازات اعدام 
بـرای قاچاقچیـان مـواد مخـدر بـود یکـی 
دیگـر از اقدامـات مجلـس دهـم بـود، امـا 

به تازگـی

می بینم که اکثر وکلا و حقوقدانان به این 
قوانین اشاره می کنند. 

امنیـت  تامیـن  قانـون  اولیـه  نسـخه 
داشـت اجـرا  ضمانـت  زنان،کامـلًا 

عضو سـابق فراکسـیون زنـان مجلس دهم 
در مـورد قوانیـن و پیگیری هـای مربوط به 
حـوزه زنـان اظهـار کـرد: از جملـه مباحث 
مهـم دیگـر تصویـب قانـون تامیـن امنیت 
زنـان بـود کـه متاسـفانه بـه مجلـس دهم 
نرسـید. عنـوان و اسـم ایـن قانـون تغییـر 
پیـدا کـرد و بسـیاری از مـواردش اصـلاح 
شـد. این لایحه در نسـخه اولیـه تقریباً ۹۴ 
یـا ۹5  مـاده بـود که به 5۴ ماده رسـید. در 
حـال حاضر بررسـی بـر مواد ایـن قانون در 
کمیسـیون های فرعـی بـه اتمـام رسـیده و 
از زمانـی کـه قوه قضائیـه به دولـت ارجاع 
داده، در کمیسـیون اصلـی درحـال بررسـی 
اسـت. در نسـخه اولیـه مـواردی کـه جرم 
شـناخته و برایـش مجـازات کیفـری تعیین 
داشـت؛  اجـرا  کامـلًا ضمانـت  بـود  شـده 
بدیـن معنـا کـه هـر اتهـام و جـرم ما بـه ازا 
بحـث  کـه  نیـز  حاضـر  حـال  در  داشـت. 
نظـر  در  اسـت  مطـرح  ترمیمـی  عدالـت 
دارنـد بیشـتر ایـن تنبیهـات را بـه سـمت 
محرومیـت از فعالیت هـای اجتماعـی ببرند. 
سیاوشـی افـزود: قانونی که از قـوه قضائیه 
بیـرون آمد بیشـتر حالت انشـایی داشـته و 
چنـدان مابـه ازای کیفـری نداشـت، امـا در 
حـال حاضر سـعی شـده کـه حد وسـط در 
نظر گرفته شـود. در نسـخه اولیـه حتی آزار 
کلامـی انـواع و اقسـام آزار مثـل خشـونت 
اقتصـادی، خشـونت عاطفـی دیـده شـده 
بـود. زمانـی کـه خانـم مـولاوردی نسـخه 
اولیـه لایحـه را تقدیـم کردنـد تمـام ایـن 

خشـونت ها چـه در سـطح خانـواده و چـه 
در سـطح اجتماع شناسـایی شـده بود، ولی 
بعـداً در قـوه قضائیـه دچـار تغییـر و تحول 

. شد
زنان قربانیِ صلح مردان

بطـن  در  دربـاره خشـونت هایی کـه   وی 
سـنت های موجـود در جامعـه وجـود دارد، 
گفـت: یکـی از ایـن رسـوم »خون بـس« 
و »فصیلـه« اسـت کـه در برخـی از اقـوام 
ایرانـی وجـود دارد. در مـورد ایـن مـوارد، 
نامه هـای متعـددی توسـط فعـالان حقوق 
زنـان نوشـته شـده و منتظـر اظهـار نظـر 
قـوه قضائیـه هسـتیم. خیلـی خـوب اسـت 
بـه یـک روشـی  بتواننـد  افـراد  ایـن  کـه 
مشکلاتشـان را حل وفصـل کننـد و نتیجه 
عمـل بـه قصـاص و مـوارد ایـن چنینـی 
نرسـد، اما مسـئله مهـم اینجاسـت که چرا 
مـا بـه ازای آن بایـد یـک »زن« باشـد؟ 
بـه قـول خانـم همـا داوودی -حقوقـدان- 
چـرا در یـک صلـح مردانـه بایـد ما بـه ازای 
زنانـه داد؟ نبایـد راجـع ایـن رسـومات در 
مقـام یـک نماینـده مجلـس صحبـت کرد 
و وجهـه رسـمی بـه آن بخشـید؛ چـرا کـه 
ایـن مسـئله زمانـی باعـث صلـح می شـود 

کـه ما بـه ازای انسـانی نداشـته باشـد.
 دوچرخه  و موتور سواری  زنان وجهه 

غیر مذهبی ندارد
نماینـده سـابق مجلس دهم دربـاره با بیان 
اینکـه »همانطـور کـه اولویـت کار مجلس 
دهـم مطالبـات مـردم بـود. در حـوزه زنان 
مـدام اتهـام به ما زده می شـد« بیـان کرد: 
در مجلس ششـم یکسـری اقدامـات انجام 
شـده بود تا مجلس دهم دوباره انجام شـد. 
ما بحـث اعطـای گواهینامه موتورسـیکلت 
بـه زنـان را هـم پیگیـری کردیـم کـه بـا 
شـد.  مواجـه  انتظامـی  نیـروی  مخالفـت 
دوچرخه سـواری  بحـث  دیگـر  موضـوع 
اسـت؛ این مسـائل وجهه مخالفـت مذهبی 
نـدارد. در هیـچ جـای اسـلام نیامـده کـه 
اینکـه  یـا  اسـت  ممنـوع  دوچرخه سـواری 
یـا  کننـد  موتورسـواری  نمی تواننـد  زنـان 
جلـوی موتـور بشـینید؛ چراکـه هیـچ کدام 

از این هـا مشـکل فقهـی نـدارد.
تنها دستاورد مجلس یازدهم پیگیری رد 

اعتبارنامه تاجگردون بود 
مجلـس  عملکـرد  بـا  ارتبـاط  در  سیاوشـی 
یازدهـم از آغـاز دوره تاکنـون افـزود: یکی از 
دوسـتان در مـورد آقـای تاج گـردون صحبت 
ایـن  هیجانـات  تمـام  می گفـت  و  می کـرد 
رد  پیرامـون  سـروصداها  تمـام  و  مجلـس 
کـردن اعتبارنامـه آقـای تاجگـردون بـود و 
بعـد از آن انـگار همـه ی هدفشـان از بیـن 
رفـت. درواقع بعد از مسـئله آقـای تاجگردون 
یک سـری  تنهـا  ندیدیـم!  دیگـری  چیـز 
سـفرهایی انجام شـد کـه برای مردم بیشـتر 
جنبـه نمایشـی داشـت و متعاقبـاً هـر کسـی 

در  حضـور  مثـل   - خاصـی  هدف گـذاری 
انجـام داده اسـت. انتخابـات و...- 

وی بـا اشـاره بـه ایـرادات مجلـس یازدهم 
نسـبت به قانـون »تابعیت فرزنـدان مادران 
آیین نامـه  موضـوع  کـرد:  بیـان  ایرانـی« 
اجرایـی قانـون »تابعیـت فرزنـدان مـادران 
ایرانـی« در هیئـت دولـت مصـوب شـد تـا 
بـه مرحلـه اجرایـی شـدن رسـید. منتهـی 
ایـراد  مسـئله  ایـن  بـه  یازدهـم  مجلـس 
گرفـت؛ درواقـع دومیـن باری اسـت که به 
ایـن آییـن نامه ایـراد گرفته اسـت. ایرادات 
مجلـس فعلـی هـم، همـان مواردی اسـت 
تکـرار  دائمـاً  قانـون  تصویـب  زمـان  کـه 

می شـد.
دربـاره  مجلـس  سـابق  نماینـده  ایـن 
قوانیـن  و  لوایـح  برخـی  سرنوشـت 
تصویب شـده در مجلس اخیـر گفت: گاهی 
تغییـرات موثـر و کارشناسـانه ای در حـوزه 
برخـی لوایـح انجـام می گیـرد کـه بـه نفع 
مـردم اسـت، امـا بعـد از آن بسـتگی دارد 
مجلـس یازدهـم هـم مسـائل ایـن چنینی 
یـا  قـرار دهـد  کار خـودش  در دسـتور  را 
نـه؟ مثـل قانـون تابعیـت فرزندان مـادران 
ایرانـی کـه توسـط دولـت یـا فراکسـیون 
زنـان  پیگیـری می شـد. در نهایـت همـه 
چیـز بسـتگی بـه مطالبـات مـردم دارد که 

بـرود. چـه سمت وسـویی  بـه 
حـوزه  فعالیت هـای  مـورد  در  سیاوشـی 
اجتماعـی  فعـالان  کـه  اقداماتـی  و  زنـان 
در حاشـیه شـهر مشـهد انجـام می دهنـد، 
مشـهد  حـوزه  در  کـه  مشـکلاتی  گفـت: 
وجود دارد متفاوت از سـایر کشـور نیسـت، 
امـا به دلیـل چهـره مذهبـی شـهر، برخـی 
فعـالان اجتماعـی محدودیت های اضافه ای 
را متحمـل می شـوند. مـن برخـی از زنـان 
فعـال اجتماعـی را در مشـهد می بینـم کـه 
واقعاً خسـته شدند. متاسـفانه یا خوشبختانه 
مـا زنـان ایرانـی یـاد گرفته ایم همیشـه به 
نوعـی یـک راه گریزی برای اینکـه بتوانیم 
ایـن مسـائل را حل وفصـل کنیـم، برسـیم؛ 
بررسـی  را  منطقـه  بومـی  شـرایط  یعنـی 
کنیـم تا بـه راه حلـی منطقی دسـت یابیم. 

تلاش زنان در حاشیه شهر مشهد قابل 
تقدیر است

وی بـا بیـان اینکـه »گاهـی اوقـات تـوان 
فـرد به نوعـی تحلیـل مـی رود، امـا سـعی 
او بـر ایـن اسـت کـه بـا ایـن شـرایط و 
مشـکلات حضـور داشـته باشـد، ولـی این 
باشـد  و صورتـی  بـه چـه شـکل  حضـور 
بحـث جداگانـه ای اسـت« تصریـح کـرد: 
تـلاش تمـام زنانـی کـه در حاشـیه شـهر 
مشـهد تـلاش می کننـد قابل تقدیر اسـت. 
هـدف ایـن افـراد بـه کمـک اسـاتیدی که 
در ایـن زمینه مشـاوره تخصصـی می دهند 
حـل ایـن مشـکلات از بطن حاشـیه شـهر 
اسـت؛ نـه صرفـا اینکـه مـواد غذایـی بـه 

آن هـا برسـانند.

ظاهرا مجلس یازدهم 
با وجود وعده های انقلابی 
خود نتوانست مشروعیتی 
به وسعت مجلس دهم به 
دست آورد. در مجلس 
یازدهم درخواست ها 
هم محدود به موضوعات 
شخصی مثل درخواست 
مسکن و... بود

می توانم اسم یک 
نفر را ببرم که به شدت در 
بسیاری از موارد حوزه 
زنان مانع ایجاد می کرد، 
تماس می گرفت و... 
اما این مسئله واقعا در 
این فرد خاص، خلاصه 
نمی شد. این فرد به زعم 
خودش یک جریان یا 
ایدئولوژی را نمایندگی 
می کرد که باید از آن 
دفاع کند

مشکلاتی که در 
حوزه مشهد وجود دارد 
متفاوت از سایر کشور 
نیست، اما به دلیل چهره 
مذهبی شهر، برخی فعالان 
اجتماعی محدودیت های 
اضافه ای را متحمل 
می شوند، برخی از زنان 
فعال اجتماعی را در مشهد 
می بینم که واقعاً خسته 

شدند

 در مورد رسومی چون 
خون بس و فصیله، نامه های 
متعددی توسط فعالان حقوق 
زنان نوشته شده و منتظر 
اظهار نظر قوه قضائیه هستیم. 
خیلی خوب است که این 
افراد بتوانند به یک روشی 
مشکلاتشان را حل وفصل 
کنند و نتیجه عمل به قصاص 
و موارد این چنینی نرسد، 
اما مسئله مهم اینجاست که 
چرا ما به ازای آن باید یک 
»زن« باشد؟ چرا در یک صلح 
مردانه باید ما به ازای زنانه 
داد؟
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ماسک، پای ثابت پوشیدنی هایمان 
حالا دیگر  با گذشت بیش از نیم سال 
از شیوع ویروس کرونا، توجه به تهیه 
ماســک های متنوع به لحاظ طرح و 
رنگ در میان بسیاری از افراد مرسوم 

و تبدیل به یک دغدغه شده است.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به 
نقل از هنرآنلاین، این روزها ماسک 
تبدیل به یکی از ملزومات پوشــش 
افراد شــده اســت. روزهای نخست 
شــیوع ویروس کرونا و درست زمانی 
انتقال این ویروس از  که زمزمه های 

مســیر تنفس به گوش رســید، خیلی ها تصور نمی کردند که فقط باگذشت چند ماه از جدی 
شــدن استفاده از ماســک در سراسر جهان، این ابزار بهداشــتی به منظور جلوگیری از ورود 
هوای ناســالم به درون دستگاه تنفسی، تبدیل به یک از اکسسوری های جذاب در ست های 

پوشیدنی شود.
حالا دیگر و با گذشــت بیش از نیم ســال از شیوع ویروس کرونا، توجه به تهیه ماسک های 
متنوع به لحاظ طرح و رنگ در میان بســیاری از افراد مرســوم و تبدیل به یک دغدغه شده 

است.
بخش طراحی و تولید صنعت مد و لباس هم از این غافله جا نمانده و هر روز با حجم وسیعی 
از طرح ها و تولیدات، تلاش می کند تا نظر مساعد مخاطبان این بازار وسیع را به سمت خود 

جلب کند.
اما فارغ ازآنچه امروز در باب ماســک تبدیل به یک جریان هنری شــده و حتی بسیاری از 
صنایع دســتی همچون انواع ســوزن دوزی ها و اوریگامی ها را به این بخش گره زده است اما 
یکی از نکات مهم در ارتباط با این روند، بررســی میزان اســتاندارد بودن این ماســک ها از 

جنبه های ایمنی و سلامت است.
در ایــن مجال با تأکید بر لزوم تقدیر از حرکت ارزشــمند طراحان مــد و لباس در طراحی 
ماســک های بدیع به منظور جلب مشارکت حداکثری افراد در استفاده از این وسیله بهداشتی، 

به برخی از ویژگی های ماسک های استاندارد اشاره می شود:
برای این که ماسک های پارچه ای خانگی بتوانند از انتقال ویروس جلوگیری کنند باید حداقل 
دو لایه پارچه داشــته باشند. اگر از ماسک های تک لایه استفاده می کنید با اطمینان می توان 

گفت که این گونه ماسک ها از سرایت بیماری جلوگیری نمی کنند.
 علاوه بر تعداد لایه ها ســبک دوخت نیز در جلوگیری از بیماری مؤثر است. ماسک هایی که 
با اســتاندارد های مرکز کنترل بیماری دوخته می شوند، بسیار مؤثرتر از ماسک های تک لایه 

دوخته شده با تیشرت های پنبه ای هستند.
ماســک های تنفسی فیلتردار از الیاف در هم تنیده ای ساخته شده اند تا در فیلتر کردن عوامل 
بیماری زا در هوا بســیار مؤثر باشند. البته این ماســک ها باید مطابق با استانداردهای دقیق 

بهداشتی استفاده شوند.
ماســک های پارچه ای دست ســاز در محافظت از افراد کمتر موفق هستند چون اغلب آن ها 

شکاف هایی در نزدیکی بینی، گونه ها و فک دارند که باعث استنشاق قطرات ریز می شوند.
مراکز کنترل و پیشــگیری از بیماری ها پیشنهاد می کنند از سه لایه 100 درصد پارچه نخی 
محکم بافته شــده به صورت چندلایه تاشو استفاده شود. لایه داخلی باید از مواد جاذب مانند 
پنبه ســاخته شود، لایه میانی به گونه ای طراحی شده است که مانند سد عمل کند پس باید از 
یک ماده مانند پلی پروپیلن ساخته شود و سرانجام لایه بیرونی هم باید از ماده ای غیر جاذب 

مانند پلی استر یا مخلوط پلی استر ساخته شود.

بازیگر همیشه خندان سینما در بیمارستان 
بستری شد

مهران رجبی به علت ابتلا به بیماری 
کرونا در بیمارستان بستری شد.

مهران رجبی بازیگر همیشــه خندان 
سینما و تلویزیون است. او متولد دهم 
دی مــاه 13۴1 از روســتای واریان 
کرج، فارغ التحصیل دوره کارشناسی 
رشــته گرافیک از دانشگاه تهران و 
کارشناسی ارشد گرافیک در دانشگاه 

تربیت مدرس است.
مهــران رجبی برای نخســتین بار در مجموعــه تلویزیونی »بچه های مدرســه همت« به 
کارگردانی رضا میرکریمی در نقش ناظم بازی کرد. او بازی های ماندگاری در سینمای ایران 

از خود به جای گذاشته است.
به تازگی خبر رســیده اســت که این بازیگر چیره دست سینمای ایران بیان کرده است که به 
بیماری کرونا مبتلا شــدم و حدود ۶ روز است که در بیمارستان بستری هستم. هنوز به من 

اعلام نکرده اند که چه زمانی از بیمارستان مرخص می شوم.
پزشــک معالج مهرام رجبی گفت: حال عمومی این هنرمند ارزنده کشورمان خخوب نیست 

و مردم برایش دعا کنند. 

 »آشو« در بخش رقابتی جشنواره 
مورد تایید اسکار

مستند کوتاه »آشو« 
جعفر  کارگردانی  به 
نجفــی در بخــش 
جشــنواره  رقابتــی 
 É« مســتنند  فیلم 
 »Tudo Verdade
برزیــل  در کشــور 
به نمایش گذاشــته 

خواهد شد.
 É Tudo« به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایســنا، جشــنواره بین المللی مستند
Verdade« )همه چیز حقیقت اســت( از رویدادهای مهم ســینمایی مستند آمریکای لاتین 
اســت که امسال بیســت و پنجمین دوره آن پس از یک وقفه به دلیل بحران جهانی کرونا 

از تاریخ ۲3 سپتامبر تا ۴ اکتبر )۲ تا 13 مهر( در شهر سائوپائولوی برزیل برگزار می شود. 
مستند »آشو« به نمایندگی از سینمای ایران یکی از فیلم های بخش رقابتی آثار مستند کوتاه 

این رویداد سینمایی است. 
جشــنواره مســتند É Tudo Verdade« امسال یکی از رویدادهای ســینمایی مورد تائید 
آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار است و برگزیدگان این جشنواره واجد شرایط رقابت 
در شاخه بهترین مستند بلند و بهترین مستند کوتاه نود و سومین دوره جوایز سینمایی اسکار 

خواهند شد. 
»آشو« سال گذشته و در جشنواره مستند آمستردام )ایدفا( جایزه بهترین مستند بخش کودک 
و نوجوان را دریافت کرد. پیش و پس از آن نیز موفقیت هایی در برخی جشنواره های خارجی 

به دست آورده است.
 این مستند کوتاه روایتگر زندگی چوپانی کودک به نام آشو است که در عین حال که سرگرم 
مراقب از گله اســت، ســودای بازیگری و فیلم های هالیوودی را در سر دارد که پسرعمویش 

برایش آورده است. 

 گزارش

خبر

سرنوشت کودکانی که به شهرت می رسند، چه می شود؟

از کار در مترو تا جشنواره بین المللی
جشنواره فیلم ونیز دومین 
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غر

اص
از 
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جشــنواره فیلم از نظر 
از  یکــی  و  قدمــت 
یــن  گ تر ر بز
سینمایی  جشنواره های 
جهان اســت که در کنار 
جشنواره هایی چون کن و 
مهمتریــن  از  برلیــن 
رخدادهای سینمایی اروپا 
و جهان به شــمار می آید. 
این جشنواره نخستین بار 
در سال 1۹3۲ میلادی برگزار شد و چند روز 
پیش هفتادوهفتمیــن دوره آن نیز به پایان 
رسید. این توضیحات را دادم تا بگویم کمتر 
سینماگری اســت که آرزوی حضور در این 
جشنواره را نداشــته باشد و برای آن تلاش 

نکند.
مانند  امســال هم  هرچندکه خوشــبختانه 
ایران  نمایندگان سینمای  اخیر،  ســال های 
دست خالی عرصه را ترک نکردند. اما یکی 
از نقاط پررنگ خبری جشــنواره ونیز امسال 
برای ایرانیان حضور شــمیلا شیرزاد، بازیگر 
نوجوان فیلم خورشــیدِ مجیــد مجیدی بر 

فرش قرمز بود.
چرا که او نه چهره شــناخته شده ای دارد و 
نه تا پیش از این اصلا کســی در خیابان به 
چهره مغموم و خســته او توجهی کرده بود. 
شــمیلا و برادرش ابوالفضل هردو کودکان 
کاری هستند که در مترو تهران برای گذران 
زندگی دست فروشــی می کردنــد و همین 
نقطه اشــتراک شــغلی باعث شد از مدرسه 
»صبح رویش« که مخصوص کودکان کار 
است، برای ایفای نقش در فیلم »خورشید« 
انتخاب شــوند. شمیلا اصالتا اهل افغانستان 
اســت، اما در ایران متولد شــده و با پدر و 
مادر و خواهــر بزرگترش و ابوالفضل که دو 

سال و نیم از خودش کوچک تر است زندگی 
می کند. 

شمیلا چهره معصوم و لبخند کوکانه ای دارد 
که برق چشــمانش ذوق کودکــی را هویدا 
می کند و بی شــک اگر اندکی اخبار جشنواره 
را دنبال کرده باشید، عکس های او را دیده و 

لبخند کودکانه اش را تحسین کرده اید.
لبخندهای کودکانه در جشنواره ای بزرگ 

در جشــنواره فیلم فجر ســال گذشــته بود 
شــمیلا  متوجه  خبرنگاران  دوربین های  که 
و ابوالفضــل و روح الله زمانی شــدند که با 
و اشک هایشــان  شــیرین زبانی ها، خنده ها 
مراســم را به هم ریخته و یکی از پر ســر و 
صداترین و جذاب ترین روزهای جشنواره را 
ثبــت کردند. کودکانی ســاده و معصوم که 
آن روزها با تماشــای خــود بر پرده عریض 
ســینما به وجد آمده و از تشویق تماشاگران 
و آنهایی که بازیشــان را تمجید می کردند، 
لــذت می بردند. اما آن چیزی که حضور این 
بچه ها را متفاوت کرد، صرفا بازی خوبشــان 
در فیلم مجیدی نبود، بلکه زندگی آن ها بود 
و کارشــان در مترو و خیابان و حس و حالی 
که از تجربه  بازیگری به دست آورده بودند.

در جشــنواره فیلم ونیز هم بــه دلیل مبتلا 
شــدن نوجوان بازیگر اصلــی فیلم روح الله 
زمانی، شمیلا شــیرزاد بدون همبازی خود 
راهی جشــنواره شــد و به جــای او روی 
صحنه اختتامیه رفــت و از این گفت که تا 
یک سال پیش مشغول دستفروشی در مترو 
بوده و امثــال او و روح الله تمام زندگی خود 
را در خیابان دست فروشی کرده اند اما سینما 

رویاهایشان را به آن ها برگرداند.
دلم نمی خواهد به کار در مترو برگردم

شــمیلا شــیرزاد در گفت وگو با ایســنا از 
علاقه اش به بازیگری پیش از بازی در فیلم 
مجیــدی و برنامه هایی که برای آینده دارد، 

گفت.
شــمیلا اصالتا اهل افغانســتان است، اما در 
ایران متولد شــده و با پــدر و مادر و خواهر 
بزرگترش و ابوالفضل که دو ســال و نیم از 
خودش کوچک تر اســت، زندگی می کند. به 
گفته  خودش یک ســال دیر به مدرسه رفته 
و امسال به کلاس هفتم می رود، اما قطعا با 

حس و حالی متفاوت. 
شمیلا گفت: »من قبلا مدرسه کودکان کار 
می رفتم و امسال هم همانجا می روم. بعد از 

اینکه در فیلم »خورشــید« بازی کردم حس 
خیلی خوبی داشــتم، دوستانم هم خوشحال 
بودند، اما من اصــلا رفتارم را تغییر ندادم و 
خودم را برای آن هــا نمی گیرم چون کلا با 
دوســتانم رابطه خوبی دارم و رفتارم تغییری 
نکرد. با این حال شــرایط زندگی  هم خودم 
و هــم خانواده ام خیلی تغییــر کرده و دیگر 

در خیابــان کار نمی کنم، گرچه زندگی هنوز 
سختی دارد ولی من بعد از »خورشید« دیگر 
کار نکــردم«.او می گویــد: »از این به بعد 
دوســت دارم این راه را تا آخر ادامه دهم و 
به شیوه ای دیگر کار کنم. دلم نمی خواهد به 

کار در مترو برگردم«.
این نوجوان هنرمند در میان صحبت هایش 
اشاره می کند که قبلا هم به بازیگری علاقه 
داشته و موقعیت هایی هم پیش آمده بود که 
به نتیجه نرسیدند. »بازیگری را خیلی دوست 
داشــتم. چند بار قبلا در مترو خانم هایی مرا 
دیده بودند و به کارگردانشــان معرفی کرده 
بودنــد. پیش چند نفر هم رفتــم اما خبری 
نشد«.آنطور که شمیلا از علاقه به بازیگری 
می گویــد این تصور پیــش می آید که حتما 
فیلم و سریال ایرانی که راحت تر در دسترس 
هستند، زیاد دیده و خیلی از بازیگران را هم 
باید بشناســد، اما پاسخ او غیرمنتظره است. 
»من خیلــی فیلم می بینیم اما بیشــتر فیلم 
هندی، برایم جذاب هستند و آن ها را خیلی 
دوســت دارم. همین  فیلم ها باعث شدند از 

بازیگری خوشم بیاید«.
از کودکی تا ژست جلوی دوربین 

خبرنگاران
بایــد بخــت و اقبال خیلی بــا آدم راه بیاید 
که از دست فروشــی به فرش قرمز جشنواره 
جهانی را پیدا کند! اما خدا کند این بچه ها با 
چنین ذوق و شوقی رها نشوند و آینده ای که 
می تواند عوض شود، دوباره به سر چهارراه  و 
دست فروشــی برنگردد. زندگی شمیلا تغییر 
کرد و از کودکی مســتقیم به بزرگســالی و 
ژست گرفتن مقابل دوربین خبرنگاران رسید.

شــمیلا دیگر نمی توانــد بــه راحتی قبل 
دستفروشــی کند. نمی توانــد از مردمی که 
عکس هایش را روی فرش قرمز جشــنواره 
ونیز در کنار جواد عزتی دیدند، بخواهد که از 

او آدامس بخرند. 
اگــر زندگی شــمیلا و آینده اش بــا ندانم 
پُز روشنفکریشــان  کاری های بزرگ ترها و 
تباه شود، چه کسی پاسخگو خواهد بود؟ ای 
کاش آنهایی که راه بلد هستند، بعد از این در 
کنار شمیلا باشند تا بازگشت به روال عادی 

زندگی را برای او فراهم کنند.
شمیلا اولین نوجوان بازیگر نیست که طعم 
شــهرت را چشیده است، آخرین هم نخواهد 
بــود. پیش از او نیز ده هــا و ده ها کودک و 
نوجوان، از طریق بازیگری در ســنین پایین 
به شهرت رســیدند، اما حالا دیگر کسی از 
آنها خبری ندارد و مســیر زندگیشــان تغییر 
یافته است. تنها تعداد انگشت شماری از این 
بازیگران هستند که این حرفه را ادامه داده و 

در آن ماندگار شده اند.
از علی کوچولوی بچه های آسمان چه 

خبر؟
خــدا کند تاریــخ تکرار نشــود و مثل علی 
کوچولوی بچه های آسمان رها نشوند. فرخ 
هاشــمیان هم در فیلم بچه های آســمان 
مجیدمجیدی خوش درخشــید اما به واسطه 
ورشکستگی پدر در آن ســال ها و... به دام 
اعتیــاد افتاد و دیگر هرگز بــر عرصه جعبه 
جادویی و پرده ســینما دیده نشــد! هرچند 
که خود پس از تولد دختــرش باران دوباره 
به زندگی برگشــت و ایــن آخرین جملاتی 
اســت که از او در قــاب تلویزیون و پس از 
سال ها پخش شد: »بعد از بچه های آسمان، 
برای اینکه از من یک شخصیت منحصر به 
فرد بسازند، شــماره و آدرس من را به هیچ 
کس ندادند و باعث شــدند زندگی من وارد 
مسیری شــود که نتیجه اش اعتیاد و سختی 
بود و شاید کمتر کسی باورش شود که علی 
بچه های آســمان، این همه سال فراموش 

شده باشد. »

زندگی  هم خودم 
و هم خانواده ام خیلی 
تغییر کرده و دیگر در 
خیابان کار نمی کنم. 
از این به بعد دوست 
دارم این راه را تا آخر 
ادامه دهم و به شیوه ای 
دیگر کار کنم. دلم 
نمی خواهد به کار در 
مترو برگردم

لزوم توجه  به بازسازی مقبره الشعرا 

توزیع فیلم »آن شب« در آمریکای شمالی

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراسان 
رضوی، ضمن ادای احترام به شاعران درگذشته 
خراسانی گفت: بسیار مفتخریم که در روز مزین 
به شــعر و ادب فارســی با جمعی از شاعران و 
پیشکســوتان اســتان در مقبره الشعرا گرد هم 

آمدیم.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از مشــهدفوری؛ همزمان با روز شــعر و ادب 
فارســی و ســالروز درگذشت اســتاد شهریار، 
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراسان 
رضوی و جمعی از شــاعران مشــهد با حضور 
در مقبره الشــعرای این شهر و نثار گل به مقام 
شــعرای مرحــوم، در این مــکان ادای احترام 
کردند.جعفر مروارید مدیرکل فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی خراســان رضوی، ضمن ادای احترام 
به شــاعران درگذشته خراســانی گفت: بسیار 
مفتخریم که در روز مزین به شعر و ادب فارسی 

با جمعی از شــاعران و پیشکســوتان استان در 
مقبره الشــعرا گرد هم آمدیم و تکریمی از مقام 
شــعر و ادب خراســان که طنین ملــی و بین 
المللی دارد را شــاهدیم.وی با اشاره به آرامگاه 
اخوان ثالث و قبور شاعران برجسته آیینی چون 
احمد کمال پور،  ذبیح الله صاحبــکار،  مرحومان 
محمد قهرمان، غلامرضا قدسی و علی باقرزاده 
که همه آنان در این مکان به خاک سپرده شده 
اند، گفت: امروز بهانه ای شد ما در مقبره الشعرا 
به کسانی که حیات ادبی و فرهنگی خراسان و 
ایران مدیون آنهاســت ادای احترام کنیم و این 
روز را گرامــی بداریم.وی ادامــه داد: امیدوارم 
شــعر و ادب خراســان که نشــان آن زیست 
ادبی و فرهنگی خراســان بزرگ و کهن است 
همچنان ادامه داشــته باشد و شاعران جوان با 
ایده های نو، خط ممتدد تاریخی شان را با این 

پیشکسوتان حفظ کنند.

جعفــر مروارید تصریح کــرد: امید می ورد که 
در طرح جدیدی کــه در طرح جلوخان آرامگاه 
فردوسی با کمک شهرداری و میراث فرهنگی 
و صنایع دستی و گردشگری احداث شد، برای 
توســعه و احیای مقبره الشعرا نیز برنامه ریزی 
شــود چرا کــه کالبدی که به همت دوســتان 
فراهم شــده روح و حیات آن به حضور شاعران 

و پیشکسوتان است.
مروارید تصریح کرد: تاکنون در این خصوص با 
شــهردار مشهد مذاکره کردیم تا در طرح جدید 

جلوخان به بازسازی مقبره الشعرا توجه شود.
وی در پایــان افزود: در این دوران ســخت که 
کشور درگیر بیماری کرونا است، ما نیازمند امید 
به آینده، نشاط فرهنگی و هنری هستیم. شعر و 
ادب خراسان و حضور شاعران یک نقطه قوت 
و یک دلگرمی برای جامعه ما برای گذر از این 

دوران سخت باشد.
در ادامه این بازدید، محمد نیک، هاشم رضازاده، 
راضیه رجایی از اعضای شورای سیاست گذاری 

شــعر و ادب اســتان و نیز جمعی از شــاعران 
مشهدی به شعر خوانی پرداختند.

فیلم سینمایی »آن شب« به کارگردان کوروش 
آهاری بــا نقش آفرینی شــهاب حســینی در 

آمریکای شمالی توزیع می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی فیلم »آن شــب«، شبکه خبری 
هالیــوود ددلایــن در گزارشــی اختصاصی به 
پوشش اخبار مربوط به قرارداد اکران این فیلم 
سینمایی به کارگردانی کوروش اهری در امریکا 

پرداخته است.
 IFC Midnight براساس این گزارش شــرکت
توزیع فیلم »آن شــب« را در آمریکای شمالی 
را برعهده گرفته تا در نوبت اکران ژانویه ۲0۲1 
قرار بگیرد. این فیلم به عنوان اولین فیلم تولید 
شده ایرانی در ایالات متحده است که با دریافت 

مجوز نمایش از ایران، اکران می شود.
»آن شــب« که در آمریکا فیلمبرداری شــده 

اســت اولین فیلم بلند کــوروش اهری با بازی 
شــهاب حســینی )برنده نخل طلای بهترین 

بازیگر مرد برای فیلم فروشنده از جشنواره فیلم 
کن ۲01۶( و نیوشا جعفریان است. داستان فیلم 

در مورد زوج جوانی اســت کــه به همراه دختر 
یک ساله شان خود را محبوس در هتلی قدیمی 
می یابند. علیرغم تلاششان برای اقامتی دلپذیر 
در ایــن هتل عجیب و وهم آور، نیرویی خارجی 
آن دو را وادار به ابراز رازهای درونی شان که از 
یکدیگر پنهان نگه داشــته اند می کند. آن ها با 
دقت همه چیز و هر کســی را که در مسیرشان 
قرار دارد زیر ســال می برند. در این فیلم جورج 

مگوایر نیز به عنوان بازیگر نیز حضور دارد.
اهری دربــاره نمایش فیلمش به ددلاین گفت: 
ما از اینکه یک شــریک دلســوز و حامی مثل 
IFC Midnight را پیدا کرده ایم، خوشحالیم. این 
فیلم یک اثر روانشــناختی مهیج ترسناک است 
که در پیرامون یک زن و شــوهر ایرانی روایت 
می شود، اما در لایه های زیرین آن یک وضعیت 
انســانی مشترک، در عین حال بسیار پیچیده را 
شاهد هســتیم که قصد دارد ذهن مخاطبان را 

تحریک کند.
به گفته این کارگردان »آن شــب« قصد دارد 
 IFC در ســینماها دیده شود و ما خوشحالیم که
Midnight علــی رغم شــرایط فعلی حاکم بر 
جامعه از ســوی اپیدمی کرونا چنین اتفاقی را 
رقم زده است. ما از همکاری با تیم فوق العاده 
این شرکت برای انتقال این تصویر به جهانیان 

هیجان زده هستیم.
فیلم ســینمایی »آن شــب« فیلمی از کمپانی 
ماموت پیکچرز که با همکاری کمپانی ســون 
اســکای اینترتینمنت ساخته شــده و از عوامل 
هالیوودی در ســاخت آن می تــوان به  الکس 
بروتــو به همــراه جفری الارد )ســرمایه گذار 
فیلم »کشتار با اره برقی در تگزاس«( و شریل 
اســتارولاکیس )فیلم »نگهبان شــب«( اشاره 
کرد. تری جرج )برنده جایزه اســکار( نیز مشاور 

تهیه کننده فیلم محمد درمنش است.
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در راستای رفاه زائران و مسافران :

نمازخانه مجتمع بین راهی سیمرغ نیشابور 
تجهیز شد

کل  اداره  گردشــگری  معــاون 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی از تجهیز نمازخانه مجتمع 

خدمات رفاهی سیمرغ نیشابور خبر داد.
به صبــح امروز یوســف بیدخــوری  با 
اعلام این خبر افزود: در راســتای تأمین 
و  زائران  بــرای  رفاهی  زیرســاخت های 
مسافران، تهیه بانک اطلاعاتی نمازخانه ها 
و سرویس های بهداشتی بین راهی استان 

از سال گذشته آغازشده و بر اساس برنامه ریزی انجام شده به صورت دوره ای این مراکز نظارت 
و بازدید می شود.

او با اشــاره به تجهیز نمازخانه مجتمع خدمات رفاهی سیمرغ نیشابور  اظهار کرد:  برای این 
نمازخانه که حدود 50 مترمربع مساحت دارد از محل اعتبارات این اداره کل فرش دارای نقش 

محراب خریداری و مفروش شده است. 
بیدخوری گفت:  هم چنین برای تأمین ســرمایش این نمازخانه دو دستگاه کولر نیز خریداری 

و نصب شده است. 
او افــزود:  هم زمان با تجهیز این نمازخانه، ســرویس های بهداشــتی این مجتمع نیز بازدید 

شده است. 
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی با 
اشــاره به تفاهم نامه این اداره کل و ســتاد اقامه نماز اســتان اظهار کرد:  در راستای اجرای 
تفاهم نامه مشــکلات و کمبودهای نمازخانه های بین راهی احصاء شــده و بر اســاس اعتبار 

موجود برای تجهیز و رفع و مشکلات آن ها اقدام شده است. 
ســال گذشته اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی رتبه برتر 
فعالیت درزمینه نماز را در اســتان خراســان رضوی کسب کرد و از سوی استانداری خراسان 

رضوی موردتقدیر قرار گرفت.
امســال نیز تفاهم نامه ای با عنوان »تفاهم نامه بومی، اســتانی و ابتکاری شاخص نماز« بین 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی و رئیس ستاد اقامه نماز 

استان  امضا و مبادله شده است. 

لزوم احداث چپ گرد غیر همسطح آزادی به 
بزرگراه آیت الله هاشمی رفسنجانی

شــهردار مشــهد گفت: یکــی از ملزومات 
ترافیکی، اتصــال بزرگراه آزادی به بزرگراه 

هاشمی رفسنجانی است.
به گزارش صبــح امروز، محمد رضا کلائی 
در جلسه بررسی پروژه های عمرانی بزرگ 
مقیــاس منطقه 10 که بــا حضور جمعی از 
اعضای شــورای اسلامی شــهر، معاونان 
شــهردار و جمعی از مدیران شهری برگزار 
شــد، اظهار کرد: یکی از ملزومات ترافیکی 

اتصال بزرگراه آزادی به بزرگراه هاشمی رفسنجانی است.
وی افزود: در همین راســتا طــرح احداث یک چپ گرد غیر همســطح از بزرگراه آزادی به 
بزرگراه آیت الله هاشمی رفسنجانی در دستور کار قرار دارد که تاکید دارم، مقدمات عملیاتی 

شدن آن هرچه زودتر فراهم شود.
وی به مجتمع خدمات خودرویی در حال احداث )آســکوپارس( در منطقه 10 اشــاره کرد و 
افزود: شــهرداری مشــهد در احداث مجتمع های خدماتی بیش از انتفاع، به دنبال تسریع و 
تسهیل انتقال مشاغل مزاحم شهری به این مجتمع ها است بنابراین پیگیری های لازم برای 

بهره برداری از این مجتمع باید تا اردیبهشت 1۴00 انجام شود.
شهردار مشهد با توجه به درخواست های مردم برای ساماندهی کال زرکش، بیان کرد: برای 
پاســخ به این مطالبات، پروژه احداث مســیل و دیواره بتنی کال زرکش، از اواخر اسفند سال 
۹8 آغاز و اکنون عملیات اجرایی این پروژه ادامه دارد و طبق زمانبندی انجام شــده تا آذرماه 

1۴00 آماده بهره برداری می شود.
کلائــی در ادامه به طــرح احداث مرکز همایش هــای بین المللی در منطقه 10 اشــاره و 
خاطرنشــان کرد: یکی از نیازهای مشــهد، ایجاد مجموعه ای برای برگزاری همایش های 
بزرگ در شان کلانشهر مشهد است، برای این کار زمینی به مساحت ۶ هکتار در منطقه 10 
وجود دارد که با توجه به زیرساخت های موجود، برای احداث مرکز همایش های بین المللی 
بســیار مناسب است بنابراین خواســتار پیگیری طرح احداث مرکز همایش های بین المللی 

مشهد و امکان سنجی انجام آن هستم.
وی با بیان اینکه یکی دیگر از نیاز های منطقه 10، ســالن چند منظوره بحران است، اضافه 
کرد: موضوع ایمنی و آمادگی برای مقابله با بحران از اهمیت ویژه ای برای مدیریت شهری 
برخوردار اســت، لذا احداث ســالن چند منظوره بحران در این منطقه تا پایان ســال باید در 

دستور کار قرار گیرد.
شهردار مشهد گفت: پروژه پیاده روسازی و پلازای شهری بولوار اندیشه و بوستان کودک و 
سلامت در زمینی به مساحت سه و نیم هکتار از دیگر پروژه های منطقه 10 هستند که باید 

طبق زمانبندی های انجام شده اجرا و به بهره برداری برسند.
کلائی بیان کرد: یکی دیگر از مواردی که بر پیگیری و اجرای آن در منطقه 10 تاکید داریم، 
تعیین تکلیف اراضی آستان قدس واقع در این منطقه و تبدیل لکه های دارای کاربری فضای 

سبز به پارک شهری و پارک خطی است.

تمدید فراخوان ایده پردازی با محوریت میل 
کوره های آجرپزی 

سرپرست شهرداری منطقه 5 مشهد از برگزاری نخستین 
فراخوان ایده پردازی جهت طراحی ساخت ماکت بناهای 
تاریخــی با محوریــت میل کوره های آجــر پزی واقع 

درمحدوده این منطقه خبر داد.
به گزارش صبح امروز، سرپرســت شــهرداری منطقه 5 
مشــهد از برگزاری نخستین فراخوان ایده پردازی جهت 
طراحی ســاخت ماکت بناهای تاریخی با محوریت میل 
کوره هــای آجر پزی واقع درمحــدوده این منطقه خبر 
داد.میــلاد مرادنیا با بیان اینکه  نمادها و نشــانه ها به 
عنوان یک عنصر قوی دربافت های شــهری به هویت 
بخشــی وتعلق خاطر شــهروندان کمک میکنند ، ادامه 
داد: منطقــه 5 به عنــوان یک منطقه در حال توســعه 

دارای ظرفیــت های بالقوه ای در این خصوص می باشــد .وی اظهار داشــت :این منطقه 
دارای ۲ میل کوره آجرپزی باقدمت میانگین ۹0 ســال اســت که درسال 1300 با گسترش 
سیســتم شهرســازی جدید به وجود آمده و رونــق یافتند . مرادنیا هــدف ازاین فراخوان با 
تاکیــد برنمادها ، نشــانه ها و هویت بخشــی و ماندگاری در اذهان عمومی طراحی شــده 
و میخواهیــم ظرفیت های تاریخی ، فرهنگی، گردشــگری و هویتــی بومی این منطقه را 
معرفــی کنیــم .وی ازنخبــگان اساتید،دانشــجویان ، هنرمندان،طراحــان وعلاقه مندان 
 دعــوت نموددراین فراخوان شــرکت نمــوده و آثارخود را تاپایان مهرمــاه جاری به آدرس

 neshanmilkoore@gmail.com ارسال کنند.

خبر

رئیس کمیســیون عمران، حمل و نقل وترافیک شــورای شهر مشــهد از افزایش 5 
کیلومتر به ظرفیت قطارشهری مشهد تا پایان دوره کاری شورای پنجم خبر داد.

به گزارش صبح امروز، سیدمســعود ریاضی در بازدید از شرکت ساخت قطار شهری 
و سازمان پایانه های مسافربری با اعلام این خبر گفت: با وجود تمام محدودیت های 
مالــی و فنی موجود که به ویژه به دلیل تحریم هــا همچنان گریبان حوزه عمران و 
توســعه را گرفته، فعالیت های احداث خطوط جدید مشــهد با هدف افزایش سطح 
خدمات به شــهروندان و زائران مشهدالرضا و توسعه شــبکه حمل ونقل در جریان 
اســت و امیدوارم تا پایان دوره پنجم بتوانیم پنج کیلومتر به مسیرهای قطار شهری 

مشهد اضافه کنیم.
وی یادآور شــد: درحال حاضر پروژه احداث خط 3 در جبهه میدان شــهدا تا پایانه مســافربری امام رضا)ع( با جدیت در حال 
اجراســت.رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر مشهد همچنین در بازدید از سازمان پایانه های مسافربری مشهد 
ضمن بررســی وضعیت پایانه های موجود شهر گفت: موضوع مهم جلســه امروز، افزودن دو پایانه دیگر به ظرفیت خدماتی 

مشهد و بررسی جانمایی و مطالعات و تملک اراضی لازم بود.
ریاضی خاطرنشــان کرد: درحال حاضر مدیریت شهری مشهد تمرکز زیادی روی پروژه اجرایی دو پایانه شرق و میثاق دارد و 

ازاین رو با بررسی مشکلات اعتباری این دو پروژه ضروری است تمهیدات لازم در این باب اندیشیده شود.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه، فناوری اطلاعات و منابع انسانی شورای شهر مشهد 
از تامین اعتبارات مورد نیاز جهت تکمیل 5 ســوله مدیریت بحران تا پایان ســال 

جاری خبر داد.
به گــزارش صبح امروز، بتــول گندمــی در بازدید از پروژه هــای در حال احداث 
پایگاه های چندمنظوره مدیریت بحران شهر مشهد با اشاره به اینکه در برنامه میان 
مدت عملیاتی ۹۷ تا 1۴00 مقرر شده بود تا پایان برنامه 10 سوله بحران به ظرفیت 
مدیریت بحران شــهر مشهد افزوده شــود، گفت: اعتباراتی در دو سال گذشته در 
بودجه شــهرداری پیش بینی  شده و منطبق بر آن پنج سوله بحران در نقاط مختلف 
شــهر از جمله شهرک شیرین در منطقه ۶، شهرک مهرگان در منطقه 3 و دو سوله 

در منطقه 10 و یک سوله در منطقه ثامن عملیات عمرانی آنها در جریان است.
وی خاطرنشــان کرد: در سال جاری هرچند به دلیل مسائل مربوط به کرونا در ابتدای سال تخصیص اعتبارات عمرانی تغییر 
کرد اما در حال حاضر با برطرف شدن دغدغه ها، درصدد رفع مشکلات اعتباری این پروژه ها هستیم و انتظار می رود با همت 
مدیران و کارشناسان و حمایت های معاونت برنامه ریزی شهرداری مشهد بتوانیم در ۲ ماه پایانی امسال شاهد افتتاح 5 سوله 
بحران در مناطق 3،۶، 10 و ثامن باشیم. در این راستا شورای شهر نیز آمادگی بررسی اعتبارات لازم در لایحه اصلاح بودجه 

۹۹ و تبدیل ظرفیت های غیرنقد این پروژه ها به اعتبارات نقدی را دارد.

5 سوله مدیریت بحران تا پایان امسال بهره برداری می شود افزایش 5 کیلومتر به خطوط قطار شهری مشهد تا پایان تابستان سال آینده

در مراسم آغاز عملیات اجرایی پروژه ره باغ حضرت زهرا)س( اعلام شد:

بازنگری طرح نوسازی بافت اطراف حرم در مراحل نهایی 
 استاندار خراســان رضوی گفت: طرح جدید ) بازنگری( 
نوســازی و بهســازی بافت پیرامون حرم مطهر حضرت 
امام رضا )ع( با اجماع نخبگان و مسوولان استان توسط 
مشــاور تهیه و در مراحل نهایی تصویب در شورای عالی 

شهرسازی و معماری است.
صبــح  گــزارش  بــه 
حسینی  رزم  امروزعلیرضا 
پنجشنبه گذشته در مراسم 
آغاز عملیات اجرایی پروژه 
)س(  زهرا  باغ حضرت  ره 
در جــوار حــرم مطهری 
سرانجام  به  افزود:  رضوی 
رساندن طرح نوسازی ۲0 ساله منطقه ثامن از اولویت های 

این استان است.
وی ادامه داد: شورای عالی شهرسازی معتقد است هر 10 
سال باید طرح ها بازنگری شود لذا جلسات مرتبط برگزار 
و در ســتاد تدبیر استان نیز هماهنگی ها با دادگستری و 

دستگاه های مرتبط انجام شد.
اســتاندار خراسان رضوی گفت: طبق اعلام شورای عالی 
شهرســازی و معماری مقرر شــده اســت مشاور طرح و 
مدیریت اســتان با اجماع نخبگان و مســوولان مرتبط، 
بازنگری طرح جدید نوســازی بافت پیرامون حرم مطهر 
حضرت امام رضا )ع( را برای تصویب به شــورای عالی 

شهرسازی ارائه دهد.
وی افزود: انســجام مدیریتی در این خصوص وجود دارد 
و می تــوان اختــلاف در خصوص این طــرح را رفع و با 
مدیریت دادگســتری اســتان، طرح جدید نوسازی بافت 
پیرامون حرم مطهر رضوی را با مشورت همه نهایی کرد.
رزم حســینی ادامه داد: در ستاد تدبیر استان نیز مدیریت 
پروژه برای نهایی کردن طرح به دادگستری واگذار شده 
تا مشــکلات اصلی رفع و در چند ماه آینده این طرح در 

شورای عالی شهرسازی تصویب شود.

ضرورت همدلی برای خروج طرح اطراف حرم از رکود
رییــس کل دادگســتری 
خراسان رضوی نیز در این 
توافقات  گفــت:  مراســم 
خــوب بخش های مختلف 
در جهت اینکه فعالیت های 
حرم  پیرامــون  عمرانــی 
مطهر امام هشتم )ع( بهتر 

از گذشته اجرا شود، جای تقدیر دارد.
غلامعلــی صادقی افــزود: اینکه همه مصمم هســتند 
فعالیتهای عمرانی بهتر و ســریعتر از گذشــته اجرا شود 
ارزشــمند اســت و در ادامه حرکات و فعالیتهای عمرانی 
نیز این همدلی باید وجود داشــته باشد و این مجموعه از 

رکود خارج شود.
پروژه هایی که در دست اجراست باید ادامه یابد و 

متوقف نشود
رییس شــورای اســلامی 
شــهر مشــهد هم در این 
مراسم گفت: عزم مدیریت 
شهری در این دوره تکمیل 
زیرســاختهای طرح بود و 
۶۴ هــزار متر مربع فضای 
سبز معادل 1.۲ برابر دوره 

های قبل در این بافت ایجاد شده است.
محمدرضا حیدری افزود: این طرح در ۲0 سال گذشته 50 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است، نگاه منظری به حرم 
مطهر رضوی برای سواره و پیاده باید اجرا شود لذا پروژه 
هایی که در دست اجراست باید ادامه یابد و متوقف نشود.
وی ادامــه داد: برای آینده شــهر نمی توان طرح های در 
دست اجرا را متوقف کرد، در فضای تعاملی موجود شورای 
عالی معماری و شهرســازی باید زیرساخت های طرح را 

نقض نکند.

شهردار منطقه ثامن نیز در این 
مراســم گفت: طرح نوسازی 
بافــت پیرامون حــرم مطهر 
رضوی از سال ۷1 آغاز شده و 
منطقه ثامن تبدیل به کارگاه 
بزرگی شده است. ساختمانی 
سید مصطفی نعمتی افزود: در 
این دوره شورا و مدیریت شــهری بر اجرای زیرساختها در این 
منطقه تاکید ویژه شــده و هشــت ره باغ به سوی حرم مطهر 
رضوی در پروژه نوسازی بافت پیرامون حرم مطهر حضرت امام 
رضا )ع( در نظر گرفته شده است.وی ادامه داد: این ره باغ ها با 
پیشرفت های فیزیکی متفاوت در دست اجراست و پروژه ره باغ 
حضرت زهرا )س( که تملک زمین و خاکبرداری آن ســال 8۴ 
انجام شــده امروز با همکاری دستگاه های مختلف اجرایی آغاز 
شد و 8۲ درصد تملک زیرساختهای طرح تاکنون به انجام رسیده 

است.
پیگیر تامین اعتبار طرح نوسازی و بهسازی بافت پیرامون 

حرم در لایحه بودجه 1400 هستیم
هم چنین جواد کریمی قدوسی 
نماینده مردم مشهد در مجلس 
پیگیر  گفت:  اسلامی  شورای 
مســائل مربــوط بــه طرح 
نوســازی و بهسازی پیرامون 
حرم مطهر رضوی هستیم و 
ملاک عمل ما پیش از آن که 
سلیقه شخصی باشد، قانون خواهد بود. حدود هزار میلیارد تومان 
منبع اعتباری برای این بافت پیش بینی شده است که اگر موفق 
شویم، در لایحه بودجه سال 1۴00 مدنظر قرار خواهیم داد.هم 
چنین امیرحســین قاضی زاده هاشمی، نائب رئیس اول مجلس 
شورای اسلامی در این مراسم اظهار کرد: با گذشت ۴0 سال باید 
گفتمانی در کشــور رخ دهد که در دراز مدت و با نگاه به آینده 
بتوانیــم طراحی های خود به ســرانجام برســانیم.وی افزود: 

امیدواریم پروژه طرح نوســازی و بهسازی بافت پیرامونی حرم 
مطهر رضوی، با رشــد سالانه ۲.5 درصد هر چه زودتر به اتمام 
برسد و شرایط مناسبی برای سکونت و اقامت زائران و مجاوران 
شــود.عملیات اجرایی ره باغ حضرت زهرا )س( با هدف ایجاد 
پیاده راه و مسیر دسترسی به حرم مطهر رضوی به مساحت 1۷ 
هزار و 500 متر مربع و اعتبار ۲00 میلیارد ریال و با هدف ایجاد 
راه ارتباطی جدید و مســیر پیاده به ســمت بارگاه منور رضوی، 
افزایش سرانه فضای سبز در منطقه ثامن، تسهیل تشرف زائران 
و مجاوران به بارگاه منور رضوی، بهره گیری از فضاهای عمومی 
ایجاد شده به منظور برگزاری مراسم های  آیینی و رویدادهای 
مذهبی و استفاده از عرصه ره باغ جهت تخلیه فضای زیارتی حرم 
مطهر رضوی در مواقع ضروری و بحران آغاز شد.طرح بهسازی 
و نوســازی بافت پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا )ع( در 
خرداد ماه سال 13۷۴ در کمیسیون ماده شورای عالی شهرسازی 
و معماری ایران به تصویب رسید و در سال 13۷۷ مورد بازنگری 
قرار گرفت و فروردین سال ۷8 الگوی طرح به تصویب کمیسیون 
ماده پنج رســید.طبق مصوبه 1۹ تیر ماه سال ۹۶ شورای عالی 
معماری و شهرســازی به منظور جلوگیری از تــداوم اقدامات 
مخالف با حفاظــت از حیثیت مــکان و ارزش های ملموس و 
ناملموس بافت تاریخی - فرهنگی پیرامون حرم مطهر رضوی، 
طرح نوسازی و بهسازی حرم مطهر رضوی مصوب سال 138۷ 
لغو و اجرای آن متوقف شد.با این حال آبان ماه پارسال استاندار 
خراسان رضوی اعلام کرد نقشه راه بازسازی بافت پیرامون حرم 
مطهر رضوی مورد توافق وزارت راه و شهرســازی و شهرداری 
مشــهد قرار گرفته  اســت. قرار بود وزارت راه و شهرســازی و 
شــهرداری مشهد به صورت مشــترک تا پایان سال ۹8 طرح 
تفصیلی جدید را با در نظر گرفتن مبانی شهرســازی و دغدغه 
های موجود در بافت پیرامون حرم مطهر رضوی تهیه و آن را در 
شورای عالی شهرسازی و معماری به تصویب برسانند اما شورای 
عالی شهرســازی خود به صورت مستقیم به این موضوع ورود 
کرد. این اقدام اعتراض شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر 

مشهد را در پی داشت.

شــهردار مشهد با اشاره به اینکه حدود 10 ماه 
اســت که مدیریت واحد کشــف رود از سوی 
مجموعه دستگاه های حاکمیتی به شهرداری 
مشــهد واگذار شده است، گفت: تاکنون حدود 
150 میلیــارد تومان پروژه هــای مختلف در 

کشف رود هزینه شده است.
به گزارش صبح امــروز محمدرضا کلائی در 
حاشــیه بازدید نمایندگان مشــهد در مجلس 
شــورای اســلامی از اقدامات انجام شده در 
کشف رود از جمله تصفیه خانه در حال احداث 
»ســپتاژ« اظهار کرد: عملیات اجرایی احداث 

تصفیه خانه »سپتاژ« در محدوده اولنگ از چندی پیش آغاز شده است که سبب حل شدن موضوع مهم و جدی 
فاضلاب های تانکری می شــود.وی با بیان اینکه شــهرداری مشهد درختکاری بیش از ۴۷0 هکتار از اراضی 
حاشیه کشف رود را برعهده گرفته است، افزود: تاکنون 1۶0 هکتار از این درختکاری ها انجام شده و سعی می 
کنیم تا پایان سال این میزان را افزایش دهیم.شهردار مشهد بیان کرد: با انجام این درختکاری ها، فضای سبز 
باکیفیتی از محدوده پرکندآباد تا کنار گذر شمالی به فضای سبز مشهد اضافه خواهد شد.کلائی با تاکید بر اینکه 
در محدوده پرکندآباد تا کنار گذر شــمالی هیچ موتور تلمبه ای وجود ندارد، خاطرنشــان کرد: شاید در محدوده 
کنار گذر شــمالی تا مجموع چرم شهر تعدادی وجود داشته باشــد که بخشی از آنها جمع آوری شده و بخش 
دیگری نیز با مشــارکت شــرکت آب منطقه ای، جهاد کشاورزی و فرمانداری جمع آوری خواهد شد و اگر نیاز 
باشد ما نیز کمک خواهیم کرد.وی اضافه کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند بر رفع مشکل موتور تلمبه ها 
تاثیر بسیار زیادی داشته باشد، تصفیه خانه »سپتاژ« است که به صورت جدی پیگیر احداث و بهره برداری از آن 
هستیم که امیدواریم برای اینکار نهادهای حاکمیتی نیز کنار ما قرار بگیرند .شهردار مشهد تصریح کرد: زمانی 
که مدیریت شهری پذیرفته است که با سرمایه گذاری چند هزار میلیارد تومانی، تصفیه خانه هایی را برای رفع 
مشکل فاضلاب رها شده احداث کند، نیازمند حمایت نهادهای حاکمیتی از مدیریت شهری هستیم.کلائی گفت: 
در مجموع برای میان مدت برای ســاماندهی کشف رود در محدوده انتهای طبرسی شمالی مبلغ هزار میلیارد 
تومان و برای ایجاد زیرساخت ها مبلغ ۴00 میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است.وی با بیان اینکه در 
حوزه احداث تصفیه خانه سپتاژ وظیفه ای نداشتیم و به دلیل مدیریت واحد وارد به این پروژه ورود پیدا کرده ایم، 
خاطرنشان کرد: برای احداث واحد تصفیه خانه »سپتاژ« تنها 15 میلیارد تومان اعتبار دولتی در نظر گرفته شده 

است، که حدود 50 تا ۶0 میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز دیگر را تامین خواهیم کرد.

مدیرعامــل ســازمان بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری مشهد گفت: حدود 18۴ 
هزار و 500 پلک مســکونی در بافت های 
ناکارآمد و فرسوده مشمول دریافت مشوق 

های بازآفرینی هستند.
مجتبی شــاکری روش در نشست شهردار 
مشــهد و رئیس شورای شــهر با روسای 
شــورای اجتماعی و معتمدین محلات که 
با حضور جمعی از اعضای شــورای شهر و 
معاون شــهردار و رئیس سازمان اجتماعی 
و فرهنگی در فرهنگسرای قرآن و عترت 
برگزار شــد، اظهار کرد: حدود یک ســال 

است که دفاتر تسهیلگری را برای جلب مشارکت شهروندان در بازسازی و نوسازی بافت های فرسوده 
راه اندازی کرده ایم.

وی افزود: از 1۷1 محله شــهری، ۶۹ محله جزو محلات هدف باز آفرینی هســتند که بیشتر در شرق 
و شمال شرق قرار دارند.

مدیرعامل ســازمان بازآفرینی فضاهای شــهری شــهرداری مشــهد با بیان اینکه تاکنون 3۲ دفتر 
تسهیلگری در مشهد راه اندازی شده است، بیان کرد: این تعداد دفتر ۶۹ درصد از جمعیت و 5۴ درصد 

از محلات هدف را تحت پوشش قرار داده اند.
شــاکری روش خاطرنشان کرد: دفاتر تسهیلگری طی یک سال گذشته نقاط قوت و ضعفی داشته اند 
و در کنار آن با توجه به اینکه بسته های تشویقی نیز برای بازآفرینی محلات به زودی اجرایی خواهد 
شــد، نیاز بود تا نشســتی برای گفت وگو و شنیدن نقطه نظرات شورای اجتماعی و معتمدین محلات 

برگزار شود.
وی اضافه کرد: یک دســته از مشــوق ها برای کلیه محلات هدف بازآفرینی، یک دسته از مشوق ها 

برای محلات خاص مانند آبکوه و یک دسته از مشوق ها نیز محله محور در نظرگرفته شده است.
مدیرعامل سازمان بازآفرینی فضاهای شــهری شهرداری مشهد گفت: دربسته تشویقی که به زودی 
رونمایــی خواهد شــد، تخفیف تا 100 درصدی در صدور پروانه، مجوز ســاخت طبقــه مازاد، ودیعه 
 مسکن و تسهیلات بانکی با 50 درصد تخفیف برای نوسازی و بازسازی محلات هدف در نظر گرفته 

شده است.

بار
اعت

رد 
لیا

 می
15

ا 0
د ب

رو
ف 

کش
ی 

ده
مان

 سا
ی

ها
ژه 

رو
ی پ

جرا
ا

ی
رین

 آف
باز

ی 
ها

ق 
شو

ت م
یاف

در
ل 

مو
مش

ی 
کون

مس
ک 

پلا
ار 

هز
 18

ز 4
ش ا

بی

خبرخبر



7
چهار شنبه29 شهریور 1399/   سال سوم  /   شماره 769

Vol.3.No.769 / September.19.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

 بازتاب جدایی صیادمنش از فنرباغچه در رسانه های ترکیه

حراج صدمیلیاردی ستاره جوان فوتبال ایران!
مهاجم ایرانــی فنرباغچه ترکیــه به صورت 
قرضی از این تیم جــدا و راهی لیگ اوکراین 
شد تا چالش هایش را در این کشور ادامه دهد.
به گزارش »ورزش ســه«، آنگونه  که رسانه 
های کشــور ترکیه نقــل کرده انــد، اللهیار 
صیادمنــش مهاجم ایرانــی فنرباغچه از این 
تیم جدا شده و به صورتی قرضی راهی کشور 
اوکراین و تیم زوریا لوگانسک این کشور شده 
است. تیمی که اکنون در رده سیزدهم جدول 

چهارده تیمی کشور اوکراین قرار دارد.
بنا بــر آن چیزی که وب ســایت های ترکی 
نقل کرده اند، اللهیار به صورت قرضی و با بند 
حق خرید 3 و نیم میلیونی یورویی راهی زوریا 
لوگانسک شده است. این انتقال در رسانه های 

ترکیه بازتاب فراوانی داشته است.
وب ســایت حریت ترکیه در مقاله ای نوشته 
اســت: »تیم زرد و آبی فنرباغچه راضی شده 
اســت که اللهیار مهاجم ایرانی را به اوکراین 
بفرســتد. ارول بولــوت ســرمربی فنرباغچه 
تصمیم به جدایی صیادمنش گرفته است. این 
مهاجم جوان ایرانی قرار است راهی تیم زوریا 
لوگانسک شود. البته قرارداد او قرضی و با بند 

خرید 3.5 میلیون یورویی خواهد بود.«
وب ســایت aspor نیز در مطلبــی در مورد 
جدایی صیادمنش از جمع زرد و آبی ها نوشته 
اســت: »اللهیار به زوریا لوگانسک قرض داده 
می شود. این بازیکن ایرانی در ابتدا به صورت 
قرضی راهی این تیم شده و سپس با بند خرید 

اجبــاری در پایان فصل، به ایــن تیم خواهد 
پیوست.«

البته این وبســایت ترکی نوشته که بند خرید 
صیادمنش اجباری بوده ولی سایر سایت های 
ترکــی از اختیاری بودن آن صحبت کرده اند. 
این رسانه در ادامه نوشته است: » یک جدایی 
دیگر در فنرباغچه در حال رخ دادن است. پس 
از اینکه ودات موریقی راهی تیم لاتزیو شد و 
جلیســون برزیلی نیز در آستانه جدایی از این 
تیم است، اللهیار صیادمنش مهاجم ایرانی زرد 
و آبــی ها نیز به تیم زوریا لوگانســک خواهد 

پیوشت.
صیادمنش که فصل گذشته از استقلال ایران 
به فنرباغچه پیوست، سال گذشته نیم فصل به 

صورت قرضی در اســتانبول اسپور بازی کرد، 
در ۴ مســابقه با فنرباغچه نتوانست در گلزنی 
و پاس گل به تیمش کمک کند. گفته شــده 
است که قرارداد این مهاجم به صورت قرضی 
با گزینه خرید اجباری 3.5 میلیون یورو خواهد 
بود.«وب ســایت ۹0min نیز بــا بازتاب خبر 
انتقال صیادمنش نوشــته است: »این مهاجم 
ایرانی کــه در ابتدای فصل گذشــته با مبلغ 
۷50 هزار یورو از استقلال ایران به فنرباغچه 
پیوست، راهی تیم زوریا لوگانسک خواهد شد. 
گزینه حق خرید این بازیکن مبلغ 3.5 میلیون 
یورو خواهــد بود.«این وب ســایت در ادامه 
یک بیوگرافی کوتاهــی از زندگی صیادمنش 
نوشــته اســت: »اللهیار صیادمنش متولد ۲۹ 

ژوئن ۲001 در شــهر آمل است. او حضور در 
تیم های  پدیده ســاری و باشگاه سایپا را در 
کارنامــه دارد. اللهیار صیــاد منش که فوتبال 
حرفه ای خود را در تیم اســتقلال آغاز کرده 
بود، در تابستان ۲01۹ به فنرباغچه منتقل شد 
و سپس به صورت قرضی راهی استانبول شد.
صیادمنش که در تیم ملی ایران در نخســتین 
بازیش 1 گل به ثمر رساند، در ۴ بازی در تیم 
ملی زیر 1۷ سال ایران ۴ بار دروازه رقیبان را 
باز کرد.اللهیار، که پست اصلی او مهاجم نوک 
اســت، می تواند در بالهای راست و چپ خط 
حمله نیز بازی کنــد. ارزش فعلی این بازیکن 
1۹ ســاله در سایت ترانسفرمارکت، 300 هزار 

یورو اعلام شده است.«

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷1001۶0۹ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا ابوئی مهریزی فرزند 
محمد به شماره شناسنامه ۲۶3۹ صادره از مشهد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۲1۴/۶3 
متر مربع قســمتی از پلاک باقیمانده ۲8  فرعی از ۶8 اصلی بخش ۹  واقع در انتهای رسالت ۹۷ 
سمت راست خریداری از مالک رسمی تاج خانم حاجی حسینی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف51۹ تاریخ انتشار 

نوبت اول: 13۹۹/۶/۲۹. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۷/13
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضــوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . 1ـ نظر به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مصــوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شــماره 
13۹8۶030۶0130015۴۴ مورخ 13۹8/۶/۲5 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای اسداله سلیمانی 
قوژدی فرزند محمد در ششــدانگ یک دربند مغازه تجاری به مساحت ۲۲/0۴ متر مربع از پلاک  
شماره 8۹۶ فرعی از ۲ اصلی واقع در اراضی ده جویمند بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری 
شده مع  الواسطه از آقای غلامحسین سقائی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 
3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشــار در 
شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار 

نوبت اول: 13۹۹/۶/۲۹.تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۷/13
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی اصلاحی

  پیــرو آگهی مورخه ۹۹/۴/15 و۹۹/۴/1 ودر رای صادر به شــماره 13۹۹۶030۶0۲10000015 
مساحت ملک اشتباه آگهی  شــده که به موجب  رای صادره 13۹۹۶030۶0۲10000۴۷5 بدین 
شرح اصلاح میگردد هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
علیرضا قمری زارع فرزند علی اکبر به شــماره شناسنامه 33100 صادره از بردسکن درششدانگ 
یکباب ســاختمان به مساحت  18۷/۶5متر مربع قســمتی ازپلاک 1313 فرعی از۴ اصلی واقع 
درخراســان رضوی بخش   ۴ بردســکن خریداری از مالک رسمی آقای علی رحیمی تالی محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۶/۲۹ 
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4آگهی اصلاحی
 در اجرای مــاده ۲0 آئین نامه اجرائی قانون اصلاح مواد 1و۲و3 قانون ثبت و رای هیات محترم 
نظارت استان به شماره 10۲/۹۹/1۷1۴۹- ۹۹/۶/13 بدینوسیله به اطلاع می رساند یکقطعه زمین 
مزروعی به مســاحت 1۲3۷۷ مترمربع تحت پلاک 18 فرعــی از ۲8۹ اصلی واقع در بخش 13 
مشهد بنام آقای محمد علی نوری سند مالکیت صادر گردیده است که پس از بازدید از محل ملک 
مشــخص گردید که مســاحت ملک به مقدار 383/55 متر اضافه گردیده و به مقدار 1۲۷۶0/55 
مترمربع افزایش یافته ولی حدود اربعه تغییری نداشــته است لذا در اجرای بند ۶ ماده یک قانون 
اصلاح مواد 1و۲و3 قانون اصلاح و حذف موادی از قانون ثبت اسناد و املاک مراتب در یک نوبت 
آگهی تا چنانچه مالک یا مالکین مشــاعی و فروشندگانی که در جلسات هیات حضور نداشته اند 
اعتراض خود را برای رای صادره ظرف یک ماه از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک 
فریمان تسلیم و رســید دریافت دارند و ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به مراجعه ذیصلاح قضائی نموده و گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به اداره ثبت اسناد  
تسلیم نمایند در غیر اینصورت نسبت به صدور سند مالکیت بنام نامبردگان فوق برابر مقررات اقدام 

خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۹۹/۶/۲۹  تاریخ انتشار نوبت دوم: ۹۹/۷/1۲
 محمد رضا رجائی مقدم- رئیس ثبت اسناد و املاک فریمان

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضــوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . 1ـ نظر به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مصــوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شــماره  
13۹۹۶030۶0130000۹۴ مورخ 13۹۹/۲/1۷  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حسین سلطانزاده  
فرزند علی در ششدانگ یک باب منزل مسکونی  به مساحت ۲3۹/۷5 متر مربع از پلاک  شماره 
۲3۷0  فرعــی از یک اصلی واقع در اراضی علی اباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری 
شده از آقای محمدرضا مرزبان  مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در 
روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلــت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.تاریخ انتشار نوبت 

اول:13۹۹/۶/1۲. تاریخ انتشار نوبت دوم:13۹۹/۶/۲۹ 
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

مفقودی
سند و برگ سبز خودرو سواری پیکان مدل 1380 به شماره پلاک 3۲ ایران 58۷ ن 3۹  به شماره 
موتور 111۲80۷10۹۶ و شماره شاسی 80۴۷3۴۷3 مربوط به فاطمه اسدی قلعه نی مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ ســبز خودرو سواری سیســتم پژو تیپ CNG PARS XU۷ مدل 13۹۴ به شماره پلاک
 NAAN۲1VE3FH3۹۲3۲۴ 1۲۴ و شماره شاسیK0۷0۶5۴۴ 3۲ ایران 55۹ ن ۴1  به شماره موتور 

مربوط به هما سعادت مهر مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز خودرو سواری سیستم پژو تیپ RD1۶00 مدل 1383 به شماره پلاک 3۲ ایران ۹۷3 ن 
8۲  به شماره موتور 11۷8301۲۶۷۶ و شماره شاسی 8311۲۷53 مربوط به زری احمدی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری بی ام و 530i مدل ۲005 به شماره پلاک ۴۴ ایران 8۲3 ج 18  
به شماره موتور DEBH051۷۲W۷۶131۲۴ و شماره شاسی WBANA۷10۹5B۶131۲۴ به نام 

محمد شیرازی زاده اصیل مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 ســند کمپانــی خــودرو ســواری پراید جــی ال ایکــس آی مــدل 1385 به شــماره پلاک
 3۶ ایران ۷88 ی ۴۷  به شماره موتور 1۷1۷3۶3 و شماره شاسی s1۴1۲۲85۹5۶۷۴۶CNG به 

نام زهرا داد آفرین مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ ســبز و ســند کمپانــی خودرو ســواری پــژو ۲0۶TV3مــدل 1383 به شــماره پلاک
 3۶ ایران ۹۶۷ ی 1۹  به شــماره موتور 10FSS1۴۷5۲۴۷۲ و شماره شاسی 83۶۲۹۴0۶ به نام 

مجید رضوانی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

 رستاخیز جهانبخش؛ متخصص سوپرگل در 
ایران و اروپا!

گل تماشــایی علیرضا جهانبخش در حالی 
وارد دروازه پورتســموث شد که او پیش تر 
هم با سوپر شــوت های این چنینی موفق 
به گلزنی شــده بود.به گــزارش »ورزش 
سه«، اعتماد به علیرضا جهانبخش یک بار 
دیگر جواب داد و او توانست از فرصت یک 
ســاعته در ترکیب برایتون بهترین بهره را 
ببرد؛ یــک پاس گل که پس از توپ ربایی 
تماشــایی به دســت آمد و یک گل که با 
شوتی اســتثنایی به تور دروازه پورتسموث 
نشست و جهانبخش را به مرد اول برایتون 
گذشته  کرد.جهانبخش شب  تبدیل  آلبیون 
گل خــود را پس از اســتارتی ۴0 متری به 
ثمر رساند و خود آغازگر حمله ای بود که به 
این گل ختم شــد. او توپ را پشت محوطه 
جریمه کنترل کرد و پس از سه ضربه آرام 
و نزدیک شدن به دروازه، شوتی تماشایی را 

به سمت دروازه فرستاد و پیروزی برایتون را دو برابر کرد.
این گل از ســوی علیرضا جهانبخش در حالی به ثمر رســید که او پیــش تر دو بار در لیگ 
جزیره موفق به گلزنی با پیراهن برایتون شده بود. یک گل او در برابر بورنموث به ثمر رسید 
که سریع ترین گل تاریخ باشگاه آبی پوش لندنی هم بود. یک هفته بعد جهانبخش با ضربه 
آکروباتیــک فوق العاده اش دروازه کپا آریزابالاگا را فرو ریخت تا پس از ۲۶ بازی ناکامی، در 

دو هفته متوالی سوپرگل بزند.
سوپرگل های جهانبخش البته تنها در انگلیس زده نشده اند. طرفداران فوتبال در ایران به یاد 
دارنــد که در یکی از جنجالی ترین بازی های دوران مربیگری کارلوس کی روش، علیرضا با 
شوتی سرکش دروازه قطر را فرو ریخته بود. گل مذکور در مقدماتی جام جهانی و در مسابقه 
ای زده شد که گل لحظات پایانی رضا قوچان نژاد و خوشحالی کادرفنی تیم ملی، التهاب در 
اســتادیوم آزادی را به بیشترین مقدار خود رســانده بود و گل به نوعی برتری قاطع تیم ملی 
ایــران را بر قطری ها ثابت کرد.آنجــا جهانبخش پای آندرانیک تیموریان را با کنترلی زیبا با 
دریبل مدافع حریف همراه کرد و بعد با پای چپ شوتی را به سمت دروازه فرستاد که مهارش 
ناممکن بود. این بار هم ژست ســتاره ایرانی برایتون شباهت های زیادی به آن شب داشت 
ولی او در مقابل پورتســموث شوتش را به طاق دروازه فرستاد تا جای جدیدی از دروازه را به 
نام خود ثبت کند.حالا جهانبخش امیدوار اســت تا بیشــتر بازی کند، پاس گل های بیشتری 
بدهد و گل های معمولی هم بزند؛ هواداران برایتون در شبکه های اجتماعی از علیرضا تمجید 
کرده اند و حالا در آستانه بازی با نیوکاسل و سپس یونایتد، شاید زمانی برای رستاخیز علیرضا 
و حضور در ترکیب اصلی باشــد. چیزی که بیش از دو ســال است، هواداران ایرانی انتظارش 
را می کشند.شــاید همین تعویض پس از یک ســاعت درخشش و ثبت یک گل - یک پاس 
گل، به منزله حفظ جهانبخش در ترکیب اصلی باشــد. تیم های انگلیسی معمولا در اف ای 
کاپ و جام اتحادیه از بازیکنان اصلی استفاده نمی کنند و علیرضا باید امیدوار باشد که همین 

درخشش او را به ترکیب اصلی برسند.

احمد سعادتمند:استقلال برای هر تیمی حریف نفس گیری است
مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: در حال حاضر 
اتحاد و همدلی رمز موفقیت اســتقلال است و 
همه ما بــرای موفقیت تیم محبوبمان بی وقفه 

تلاش می کنیم.
احمد سعادتمند، مدیرعامل باشگاه استقلال در 
گفت و گو با ســایت رسمی این باشگاه، اعلام 

کرد: در آســتانه شــروع دوباره مسابقات لیگ 
قهرمانان آســیا برای تیم محبوبمان هســتیم. 
استقلال عزیزمان همواره در آسیا مظهر قدرت 
و شــجاعت و افتخار آفرینی بــوده و به عنوان 
یکی از پرافتخارترین های قاره کهن، برای هر 
تیمی، حریفی ســخت و نفس گیر خواهد بود. 

بدون تردید همه ما استقلالی ها با انرژی مثبت 
و دعای خیر خود، حامی و پشتیبان بازیکنان و 
کادر فنی هستیم تا در دیدار با الشرطه و الاهلی 

از نام و اعتبار استقلال ایران دفاع کنند.
وی افزود: از زحمات و تلاشهای کلیه بازیکنان 
و اعضای کادر فنی تشــکر و قدردانی می کنم. 

استقلال یک فصل طولانی، پر فراز و نشیب و 
فرسایشی را ســپری کرده و حالا هم در لیگ 
قهرمانان حضــور دارد و اطمینان دارم می تواند 
موفق و ســربلند باشــد. از آقای مجید نامجو 
مطلق هم تشــکر می کنم که در شرایط سختی 
تیم را تحویل گرفت و برای آسیا مهیا کرد. تک 

تک اعضای باشگاه استقلال برای موفقیت در 
لیگ قهرمانان متحد و یکدل هستند.

ســعادتمند اظهار داشت: در حال حاضر اتحاد و 
همدلی رمز موفقیت اســتقلال است و همه ما 
برای موفقیت تیــم محبوبمان بی وقفه تلاش 

می کنیم.
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برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

ماجرای شنیده شدن صدای انفجار در شرق تهران چیست؟
بامداد امروز برخی کاربران فضای مجازی از شــنیده شــدن صدای 
انفجار در شــرق تهران خبر دادند. برخی از کاربران فضای مجازی 
مدعی بودند این انفجار حوالی ساعت یک بامداد رخ داده که صدای 
پی در پی دو انفجار به گوش رســیده است. با توجه به وقوع انفجار 
در این منطقه در ماه های گذشــته و انتشــار شایعاتی مبنی بر اینکه 
هر از چند گاهی وقوع انفجــار در یکی از مناطق پایتخت به گوش 
می رســد، به سراغ پلیس و آتش نشــانی رفتیم، اما پاسخ مشخصی 
دریافت نکردیم و گفته شد در صورت وقوع حادثه ای موضوع اطلاع 

رسانی می شود. /باشگاه خبرنگاران
 

جزئیات ماجرای حضور برخی از زوار اربعین در مرز شلمچه/ 
درگیری رخ نداده است

سرهنگ خسروی رئیس مرکز اطلاع رسانی و ارتباطات ناجا در واکنش 
به انتشــار تصاویر حضور شماری از زائران در مرز شلمچه:شماری از 
افراد قصد خروج از کشور به مقصد اماکن متبرکه عراق را داشتند که 
مرزبانی جلوی ایشان را گرفت.درگیری بین مرزبانان و زائران اتفاق 
نیفتاد و افرادی که قصد خروج از کشــور را داشتند برگردانده شدند.
در حال حاضر عــراق آمادگی پذیرش زائر ندارد و مرزبانی ایران هم 
مطابق بــا ابلاغ و تصمیمات قانونی در این باره عمل خواهد کرد.در 
روزهای گذشته مقامات عراقی بارها گفته اند به خاطر شیوع بیماری 
کرونا نمی توانند امســال میزبان زوار اربعین از کشــورهای مختلف 
باشــند.وزارت بهداشــت ایران هم پیش از این اعلام کرده است که 
حضور در تجمعات می تواند موجب گســترش بیماری کرونا شود./

باشگاه خبرنگاران
 

منصوریان آثار استقلال را از اینستاگرامش پاک کرد
انتخاب ســرمربی جدید تراکتور همانطور که پیش بینی می شــد با 
واکنش های متفاوتی از ســوی هواداران پرتعداد این تیم مواجه شد. 
شــاید مهم ترین چالش منصوریان در باشــگاه جدید، مسئله هویت 
نشأت گرفته از حضور طولانی او در استقلال است؛ تیمی که هویت 
فوتبالی منصوریان را شکل داده و او ارتباط خاصی با آن دارد. طبیعتا 
در تبریز همانطور که در گذشــته برای مثال برای مربی مثل پرویز 
مظلومی هم اتفاق افتاده، حساسیت های مختلفی نسبت به چهره های 
ســرخابی وجود دارد و این بار نیز علیرضا منصوریان بعد از شعله ای 
که ناگهان ارتفاع گرفت، مجبور شــد در اقدامی عجیب پست های 
قدیمی اینستاگرام خود را حذف کند؛ تصمیمی که به سرعت منجر به 
اعتراض بخش دیگری از جمعیت هواداری؛ منتسب به استقلال شد.

اعتراض پرسپولیس به حذف نام خلیج فارس
مدیر تیم فوتبال پرســپولیس در نامه ای به کنفدراسیون فوتبال آسیا 
خواهان اصلاح و اســتفاده از نام کامل »خلیــج فارس« در صفحه 
توییتر AFC شــد. در این نامه آمده است: با توجه به مصاحبه پیش 

از دیدار پرسپولیس و التعاون که توسط »حمید مطهری« مربی تیم 
فوتبال پرسپولیس، انجام شد، متاسفانه در صفحه توییتر کنفدراسیون 
و لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲0 و همینطور صفحه رسمی کنفدراسیون 
در اینســتاگرام، به جای استفاده از نام کامل »خلیج فارس« از کلمه 
خلیج به تنهایی اســتفاده شــد که عجیب به نظر می رسد. در ادامه 
آمده اســت: این مساله با اعتراض مردم و کاربران ایرانی روبرو شده 
است که در شبکه های اجتماعی و رسانه ها بازتاب زیادی داشت. مورد 
تقدیر و انتظار اســت که عبارات بیان شده از سوی مربی تیم فوتبال 
پرسپولیس به صورت کامل توییت شــود و واژه خلیج فارس نیز به 
شــکل کامل آن در صفحه ACL ۲0۲0 در توییتر بارگذاری گردد. از 
شما درخواست می شود، این اصلاح هرچه سریعتر انجام شده و ما را 

از نتیجه آن مطلع سازید.

حریرچی: دیگر نارنجی و زرد نداریم؛ کل کشور در وضعیت 
قرمز قرار دارد

معاون کل وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه 
دیگــر رنگ بندی کرونایی معنایی ندارد، گفت: نارنجی و زرد نداریم، 
کل کشــور در وضعیت قرمز قرار دارد. ایرج حریرچی پنجشنبه شب 
در تبریز، طی گفت وگوی خبری اظهار داشــت: در صورت ادامه این 
روند آمار کشــته های کرونا به ۴5 هزار نفر هم خواهد رسید. وی با 
بیان اینکه انفجار کرونایی در برخی شهر ها اتفاق افتاده است، افزود: 
در شهر تبریز از زیر ۴0 بستری روزانه به 1۶0 بستری رسیده ایم و در 
قم نیز از 10 بستری روزانه به 1۶0 بستری رسیدیم. معاون کل وزارت 
بهداشت یادآوری کرد: درصورت اســتفاده ۹5 درصدی از ماسک و 

کاهش 50 درصدی تردد ها میزان مرگ کاهش خواهد یافت.

مدیر دفتر امور موقوفات حوزه: پرداختی فعلی موقوفات پاسخ 
گوی حوزه نیست

حســینی نژاد، مدیر دفتر امور موقوفات حوزه با اشاره به موقوفه های 
موجود به نام علوم دینی، برنامه جدید مرکز مدیریت برای این موقوفه 
هــا، ترغیب مردم برای وقف جدید و احیای موقوفه های فعلی گفت: 
وقف همیشه سرپل ارتباط حوزه با مردم بوده، اما در این بین مشکلاتی 
وجود دارد، که یکی عدم اشراف کافی مرکز مدیریت حوزه های علمیه 
بر موقوفات متعلق به حوزه علمیه اســت چرا که از گذشــته تاکنون 
در کشــور و نظام جمهوری اســلامی، متولی رصد موقوفات کشور، 
ســازمان اوقاف و امور خیریه بوده است. مدیر دفتر امور موقوفات و 
منابع پایدار ادامه داد: اگر چه این ســازمان برای رصد این موقوفه ها 
زحمت زیادی می کشــد، ولی در شرایط فعلی که حوزه های علمیه با 
مشــکلات مالی و کمبود اعتبار از ســوی دولت مواجه است، ادعای 
ما این اســت اگر مدیریت این موقوفه ها به مرکز مدیریت حوزه های 
علمیه واگذار شود، اتفاقات بهتری برای حوزه در بحث اداره گسترده و 
مهم حوزه های علمیه می افتد. مدیر دفتر امور موقوفات و منابع پایدار 
بیان داشــت: بالاخره حوزه در بحث هزینه مشکلاتی دارد. سازمان 

هم پی گیری می کند، ولی پی گیری سازمان اوقاف نمی تواند پاسخ 
گوی مشکلات حوزه های علمیه و هزینه های جاری آن باشد حسینی 
نژاد گفت: چرا که معتقدیم سازمان اوقاف در کشور میلیون ها رقبه در 
اختیار دارد و نمی تواند به وضعیت همه رقبه ها مانند رسیدگی به آنها، 
اجــاره دادن، گرفتن اجاره بهاء، واگذاری همه آن ها و .. اقدام کند، از 
سویی حوزه های علمیه کشور هم دارای هزینه هایی است و پرداختی 

فعلی موقوفات هم پاسخ گویی حوزه نیست.

ترامپ: برای پاسخ »هزار برابری« به ایران، دستور مکتوب 
صادر کرده ام

ترامپ با تکرار یک ادعا در جمع هواداران خود در ایالت ویسکانسین، 
در واکنش به برخی گزارش هــا مبنی بر تصمیم ایران برای گرفتن 
انتقام ترور سردار »قاسم ســلیمانی« تهدید کرد: »ما ضربه ای هزار 
برابر سخت تر از چیزی که تا الان به آن ها زده ایم، وارد خواهیم کرد«. 
او مدعی شد در حال حاضر »دستور های مکتوب« خود در این باره را 

به مقامات و دستگاه های مربوطه داده است.

گفتگوی عجیب و تامل برانگیز احمدی نژاد با رادیو فردا
محمود احمدی نژاد در گفت و گویی اختصاصی مقابل دوربین رادیو 
اروپای آزاد / رادیو آزادی نشســته اســت. بخشــی از این گفتگو را 

می خوانید:
*آقای احمدی نژاد آیا در دو دوره ریاست جمهوری تان کاری کردید 

یا حرفی زدید که از آن پشیمان باشید؟
خیر. چرا باید پشیمان باشم؟ کار ها روی اصول بوده روی برنامه های 
مدون و اندیشــه بوده، کار های من در جهت اعتلای ایران و صلح و 

دوستی در جامعه بشری بوده.
*شما کسانی که علیه شما تظاهرات کردند و اعتراض کردند را خس 

و خاشاک خواندید. آیا پشیمانید از این حرفی که زدید؟
نه، این یک تحریفی اســت که انجام شده و فکر می کردم که شما با 

مطالعات بیشتری در این گفتگو شرکت کنید.
*تحریف نیست آقای احمدی نژاد، این را شما گفتید.

بله، آن کسانی که شیشه می شکستند، آتش می زدند اموال مردم را. نه 
مردمی که تظاهرات می کردند.

*پس فقط منظورتان آن دسته بود؟
این که بار ها گفته شــده دیگر. حالا شــما دوباره زنده اش می کنید 

نمی دانم منظورتان چیست.
*به هرحال فکر می کنم ســؤال مهمی اســت... آقای احمدی نژاد، 
میرحســین موســوی، زهرا رهنورد و مهدی کروبــی الان بیش از 
3500 روز اســت که در حصر خانگی به سر می برند، حدود ۹ سال. 

از طرفدارانشــان شنیده ایم خواستار آزادی آن ها شده اند. شما نظرتان 
چیست؟ فکر می کنید باید رفع حصر شوند؟

من با حصر و زندانی شــدن و محدودیت برای هر انســانی، در هر 
زمینه ای، مخالفم این را بار ها اعلام کرده ام.

*ولی زمانی که رئیس جمهور بودید این را اعلام نکردید. زمان شما 
بسیاری از دانشجوها، فعالان سیاسی به زندان افتادند.

آن موقع هم اعلام کردم.

آنچه در 1۵ خرداد و 17 شهریور رخ داد، عین صحنه های 
کربلا بود

حجت الاســلام علم الهدی در خطبه هــای مکتوب نماز جمعه این 
هفته مشــهد گفت: در شب های حکومت نظامی در مقابل گلوله داغ 
دشــمن، افراد ما جز یک چوب دستی چیز دیگری به دست نداشتند 
و سینه خشــک را به اســتقبال گلوله داغ قرار داده بودند. اگر الان 
فیلم های آن زمان را بررسی کنید، آنچه در 15 خرداد، در 1۷ شهریور 
در تهــران و آنچه در 10 دی در مشــهد اتفاق افتاد، صحنه ها عین 
صحنه های کربلاست.در بخشی از این خطبه آمده است:امام بزرگوار 
ما فرمودند: »ماه محرم، ماه پیروزی خون بر شمشــیر است«، ایشان 
این را به عنوان یک تز و جریان حرکتی و به عنوان یک نسخه گرفته 
شده از انقلاب کربلا در انقلاب ما اجرا کردند، سینه های خشک مقابل 
گلوله تفنگ، شــربنل و مسلسل دشمن قرار گرفت، نظام طاغوتی و 
دشــمن با همه امکانات مردم به پاخاسته ما را سرکوب می کردند، در 
شــب های حکومت نظامی در مقابل گلوله داغ دشــمن، افراد ما جز 
یک چوب دســتی چیز دیگری به دســت نداشتند و سینه خشک را 
به اســتقبال گلوله داغ قرار داده بودند. اگر الان فیلم های آن زمان را 
بررسی کنید، آنچه در 15 خرداد، در 1۷ شهریور در تهران و آنچه در 
10 دی در مشهد اتفاق افتاد، صحنه ها عین صحنه های کربلاست، 
مردم ما به شهادت رسیدند، با شهادت و کشتار دشمن، انقلاب ما به 
پیروزی رســید، این نســخه کربلا بود، با این کیفیت، برگ دوم این 

انقلاب، دفاع مقدس بود.
 

نظر یک اصلاح طلب درباره اظهارات انتخاباتی اصولگرایان
 یک چهره سیاســی اصلاح طلب گفت: تریبون ها حق اظهارنظر در 
مــورد حضور و یا عدم حضور و یا فعالیت و عدم فعالیت سیاســی را 
ندارند به هر صورت، مســئول فعالیت سیاسی احزاب از سوی قانون 
اساسی مشخص اســت.»جلال جلالی زاده«، عضو شورای مرکزی 
حزب اتحــاد ملت، در این باره که برخــی اصلاح طلبان پیش بینی 
می کنند انتخابات ســال آینده دو قطبی خواهد بــود؟ به برنا گفت: 
مشــخص است که انتخابات اگر در سطح ملی برگزار شود یقینا باید 

بین دو جریان و جناح فعال سیاسی کشور برگزار شود؛ اگر قرار باشد 
از همین حالا که خود اصولگرایان اعلام کنند که انتخابات، انتخابات 
درون جریانی اصولگرایان اســت نشان دهنده این است که این ها از 
همین حالا، تصمیم بر حذف اصلاح طلبان یا رد صلاحیت کاندیدای 
آن ها گرفته انــد و دیگر نباید، اصلاح طلبان خودشــان را به زحمت 
بیندازند.او افزود: از طرف دیگر کســانی که صاحب نظام، انقلاب و 
کشور هســتند و اکثریت مردم هم با آنهاست، نمی توانند نسبت به 
حوادث کشور مخصوصا انتخابات ریاست جمهوری بی تفاوت باشند، 
باز هم حق دارند که در این زمینه تلاش کنند و کاندیدا های خودشان 
را معرفی کنند.جلالی زاده ادامه داد: بنابراین بحث بر ســر وجود دو تا 
تصمیم و دیدگاه است یعنی اصول گرایان می خواهند با این ترفند از 
هم اکنون، خودشــان را آماده کنند و بین خودشان با پشتوانه، فردی 
را برای ریاست جمهوری انتخاب کنند و در عین حال اصلاح طلبان، 
از صحنه حذف شــوند که این با مشی دموکراسی، آزادی سیاسی و 
نص قانون اساسی اصلا سازگار نیست. از طرف دیگر اصلاح طلبان 
نمی تواننــد از دور، نظاره گر حذف غیرقانونی خود و خارج شــدن از 
گرونه انتخابات و فعالیت سیاسی باشند وگرنه تشکیل حزب یا حضور 
در صحنه و بعد این همه هزینه برای حفظ نظام، کشــور و انقلاب، 
چه فایده ای دارد!این چهره سیاسی اصلاح طلب با اشاره به اینکه باید 
تکلیف تریبون هایی که خواستار سلب حضور اصلاح طلبان در 1۴00 
هستند، مشخص شود، تاکید کرد: اصلا تریبون ها حق اظهارنظر در 
مــورد حضور و یا عدم حضور و یا فعالیت و عدم فعالیت سیاســی را 
ندارند به هر صورت مســئول فعالیت سیاسی احزاب از سوی قانون 
اساســی، مشخص است و اگر مســائلی وجود داشته باشد، بیشتر به 
وزارت کشــور مربوط است یا بیشــتر به دستگاه های امنیتی و دیگر 

نیازی به اظهارنظر سایر دستگاه ها نیست.
 

توصیه تالارپشتی به روحانی درباره معرفی وزیر صمت
رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس خطاب به رئیس جمهور، 
نوشــت: گزینه ای را برای وزارت صمت به مجلس معرفی کنید که 
خودتان حاضر به دفاع از او باشید.عزت الله اکبری تالار پشتی رئیس 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس در حساب کاربری خود در توئیتر، 
خطاب به رئیس جمهور، نوشــت: در شــرایط جنگ اقتصادی وزیر 
صمت را عزل کردید، بعد حاضر نشدید از گزینه خودتان در مجلس 
حمایــت کنید.وی تاکید کرد: با برخورد غیرمســئولانه، بازارِ گرفتار 
التهابات را بدون متولی رها و معیشت مردم را هدف گرفته اید.رئیس 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس در پایان مطلب خود آورده است: 

اکنون کسی را معرفی کنید که خودتان حاضر به دفاع از او باشید!
 منبع تابناک
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